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     Bestuurlijke hoofdlijnen 
1 HBB 1 BH 6 Hoe denkt men dit met een zeer verouderde woning portefeuille te gaan organiseren? We zijn immers net in de raad tot de 

conclusie gekomen dat dit op dit moment in elk geval niet haalbaar is voor Heemstede. 
Antwoord: 
Als het gaat om de zeer verouderde woningportefeuille dan zetten we de komende jaren vooral in op isoleren, isoleren, 
isoleren. Het reduceren van energieverbruik is van groot belang en eerste stap in de warmtetransitie. Deze transitie naar 
aardgasvrij is een landelijk afgesproken in het Klimaatakkoord en ook Heemstede zet zich maximaal in om hieraan bij te 
dragen. Bijvoorbeeld het laten uitvoeren van de haalbaarheidsstudie naar warmte uit de WRK waarmee we in beeld kunnen 
brengen welke alternatieve warmtebronnen mogelijk zijn voor Heemstede. We staan op dit moment aan het begin van het 
tijdspad naar aardgasvrij en daar hebben we 30 jaar voor. De rol van de gemeente is alternatieve warmtebronnen in beeld 
te brengen en continue inwoners en ondernemers stimuleren om energie te besparen en zelf energie op te wekken.  

     Financiële hoofdlijnen 

2 CDA 1 FH 11 Waar staat Heemstede nu? Klopt het dat wij nu een tekort hebben op de begroting van €393.000?  
Op pagina 11 wordt een positief resultaat van €94.000 gemeld en op pagina 26 wordt gerekend met €246.000 (dit is 
inclusief de 1e begrotingswijzing).  
Antwoord: 
De begroting 2021 sluit voor de jaarschijf 2021 met een positief resultaat van € 94.000 en als rekening wordt gehouden met 
de 1e begrotingswijziging dan heeft 2021 een positief resultaat van € 233.000. 
Het bedrag van € 246.000 op bladzijde 26 betreft het saldo van de begroting 2020 voor de jaarschijf 2020. Dus niet 2021. In 
het overzicht op blz 26 en 27 is de begroting 2020 na vaststelling door de raad (inclusief de 1e begrotingswijzing 2020) als 
start genomen voor de verschillenanalyse. Zo wordt op hoofdlijnen geanalyseerd hoe de begrotingsuitkomsten voor 2021-
2024 zijn ontstaan. Dus een vergelijking ten opzichte van de begroting 2020. 
 

3 CDA 5 FH 12 Hoe groot is de ratio weerstandsvermogen als we de opbrengst (en verrekening met aflossing en couponverlaging) niet 
meetellen in de algemene reserve? 
Antwoord: 

 

met opbrengst Eneco (= begroting 2021) zonder opbrengst Eneco en verrekening 

boeterentes

beschikbare weerstandscapaciteit (A): 38.199.000 4.820.000

benodigde weerstandscapaciteit (B): 4.148.000 4.148.000

ratio weerstandsvermogen (A/B): 9,2 1,2
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4 CDA 4 FH 12 Klopt onze berekening dat er nu nog € 33,4 miljoen ‘over’ is van de Eneco opbrengst? 
Opbrengst verkoop:   € 36,7 mln 
Boeterente aflossing:   € 102.835 
Boeterente couponverlaging: € 3,2 mln 
 
Opbrengst – boeterentes = € 33,4 mln 
Antwoord: 
Deze berekening klopt met betrekking tot de mutatie in de algemene reserve. Zie ook bladzijde 12 van de begroting.  
Deze berekening geldt niet voor de liquide middelen. De verkoopopbrengst Eneco is gestort op de bankrekening van de 
gemeente Heemstede en wordt daarmee onderdeel uit van de liquide middelen van de gemeente. Deze wordt gebruikt 
voor de financiering van de activiteiten van de gemeente. Ter illustratie een voorbeeld: de buitengewone contractuele 
aflossing van 3 BNG leningen (€ 1.825.000) per 16 november 2020 heeft geen effect op de algemene reserve maar wel op 
de liquide middelen. Hetzelfde geldt voor de fixe lening ad. € 7 miljoen die in februari 2021 wordt afgelost.  
Voor een verdere toelichting wordt verwezen naar het raadsvoorstel ‘dekking wegvallend dividend Eneco’ van 25 juni 2020.  
 

5 GL 1 FH 14 Afvalstoffenheffing: Waardoor worden de nadelen van €11k en €9k veroorzaakt (‘kwijtschelding’ en ‘overige verschillen’)? 
Antwoord:  
Op basis van de werkelijke uitgaven aan kwijtschelding afvalstoffenheffing is het bedrag opgehoogd met € 11.000 in de 
begroting 2021 tot € 71.000 (werkelijke uitgaven 2020: € 80.000; 2019; € 70.000; 2018: € 69.000). De post overige 
verschillen bestaat uit een aantal kleiner posten zoals de hogere lasten aan van de uitvoeringsorganisatie GBKZ 
(Gemeentebelastingen Kennemerland Zuid) en doorberekende afdelingskosten (waaronder salarislasten). 

 

6 GL 2 FH 14 Afvalstoffenheffing: In het meerjarenperspectief, op basis van het investeringsprogramma is rekening gehouden met de 
kapitaallasten investeringen afvalbeleid vanaf 2022. Zijn er in 2021 nog kapitaallasten te verwachten en zo ja, kunnen die 
dan in de afvalstoffenheffing meegenomen worden? 
Antwoord:  
De kapitaallasten worden op begrotingsbasis meegenomen in de afvalstoffenheffing voor het nieuwe begrotingsjaar. Hierbij 
wordt tevens rekening gehouden met begrotingswijzigingen in de loop van het jaar tot het moment dat de begroting 2021 
wordt opgesteld, waaronder bijvoorbeeld ook de voorjaarsnota 2020. De kapitaallasten waarmee in de afvalstoffenheffing 
2021 wordt gerekend wijken daarom nauwelijks af van de werkelijke kapitaallasten die blijken uit de jaarrekening 2020.  
 
In principe kan de afvalstoffenheffing nog tot het moment van vaststelling door de raad gewijzigd worden. De 
belastingverordeningen 2021 worden in december 2020 vastgesteld. Als er dan nog een wijziging opgenomen wordt, is er 
sprake van afwijking van de begroting 2021 die in november 2020 wordt vastgesteld. Dat is alleen noodzakelijk bij nieuwe 
feiten die zich na de begrotingsvaststelling voordoen en die daarnaast een significant verschil maken in de heffing. 
Bijvoorbeeld bij een onverwachte forse ophoging van de verbrandingsbelasting van het rijk die ingaat per 1 januari 2021.  
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7 HBB 2 FH 14 Afvalstoffenheffing: “Aandeel BTW en kosten in investeringen” 
Vraag: Waardoor ontstaat dit tekort, en hoe komt het dat de gemeente hier BTW over betaalt. 
Antwoord:  
De BTW die op de kosten voor huishoudelijk afval drukt mag worden doorberekend in de afvalstoffenheffing. Zodra de 
kosten stijgen en dus ook de BTW die daarop drukt, stijgt de hoogte van de afvalstoffenheffing met hetzelfde bedrag. In 
2021 stijgt het BTW aandeel in de kosten voor huishoudelijk afval met € 31.000. Dit aandeel in de BTW wordt doorberekend 
in de afvalstoffenheffing en is daarmee een nadeel waardoor de afvalstoffenheffing stijgt. 
 

8 D66 2 FH 15 Herverdeling gemeentefonds effecten. In het financieel meerjarenbeeld is hiermee nog geen rekening gehouden. 
Begrijpelijk want is nog niet bekend, maar wel structureel en zou dat derhalve niet eigenlijk wel moeten ivm de PS toets op 
duurzaam begrotingsevenwicht? In de najaarsnota wel meegenomen? En anders in de risico beoordeling? 
Antwoord: 
De provinciaal toezichthouder hanteert het gemeenschappelijk financieel toezichtkader 2020 gemeenten. In paragraaf 7.7 
wordt ingegaan op de raming van de algemene uitkering. Onderstaand wordt deze paragraaf weergegeven. 
7.7 Raming algemene uitkering  
Welke circulaire? De algemene uitkering uit het gemeentefonds wordt geraamd op basis van reële uitgangspunten en op 
basis van tenminste de mei-/junicirculaire met de daarin opgenomen uitkeringsfactoren. Gemeenten hebben de vrijheid om 
de septembercirculaire in de ramingen te verwerken. De keuze welke circulaire wordt verwerkt in de begroting is op basis 
van consistent beleid. Als in de oorspronkelijke begroting is uitgegaan van de mei-/junicirculaire, dan is het van belang dat 
de effecten van de septembercirculaire zo snel mogelijk in de begroting worden verwerkt. 
In de laatst bekende gemeentefondscirculaire (= septembercirculaire 2020) zijn de effecten per gemeente niet gepubliceerd 
en daarom is daarmee cijfermatig nog geen rekening gehouden. Wel is in Heemstede in de risicoparagraaf daar rekening 
mee gehouden (zie bladzijde 142). In de begroting 2020 werd uitgegaan van een maximaal risico van € 1.200.000, de 
risicokans laag en een bijbehorende benodigde weerstandscapaciteit van € 150.000. In de begroting 2021 is de risicokans 
verhoogd naar hoog met een maximaal risico € 2.700.000 en een bijbehorende benodigde weerstandscapaciteit van 
€ 1.688.000. 
In de najaarsnota 2020 is dit niet meegenomen omdat de herverdeling naar verwachting ingaat per 2022 en de najaarsnota 
betrekking heeft op het lopende boekjaar 2020.  
 

9 D66 1 FH 15 Afvalstoffenheffing stijging voor 2021 bedraagt 10,7%, o.a. door indexering DVO2 Meerlanden. Sorry, wat was dat ook 
alweer? 
Antwoord: 
Hier wordt bedoeld de dienstverleningsovereenkomst met Meerlanden voor het huishoudelijk afval. Dit is overigens DVO 1. 
Per abuis is hier DVO 2 genoemd maar dat is de dienstverleningsovereenkomst met Meerlanden voor de openbare ruimte. 
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10 HBB 3 FH 16 Stedin  

Vraag: Kapitaal behoefte: Waar moeten we aan denken en wat is ons risico? (Zie ook programma 0 pagina  42.) 
Antwoord:  
In de AHC Stedin brief van 20 juli 2020 (collegebericht 7 augustus) werd uitgegaan van een kapitaalbehoefte van € 750 
miljoen à € 1 miljard. In de AHC Stedin brief van 18 september jl. (collegebericht 2 oktober) is aangegeven dat het 
zwaartepunt van deze kapitaalbehoefte ligt in de periode na 2023. De actuele kapitaalvraag tot 2022 waarover de 
aandeelhouders op korte termijn moeten besluiten zal substantieel lager zijn dan de hiervoor genoemde kapitaalbehoefte. 
Echter de totale kapitaalbehoefte over de komende reguleringsperioden blijft volgens de berekeningen van Stedin nog in de 
orde van grootte van de eerder genoemde € 750 miljoen à € 1 miljard. De AHC en Stedin overleggen op dit moment over de 
vorm en omvang van een kapitaalbijdrage die goed zou passen binnen het huidige financiële beleid van Stedin en die 
voorziet in de kapitaalbehoefte op korte termijn. Dit resulteert in een gezamenlijk rapport van de AHC en Stedin, dat 
binnenkort alle aandeelhouders zal worden aangeboden. Aan de colleges en raden van de aandeelhoudende Stedin 
gemeenten wordt gevraagd om in januari 2021 een besluit te nemen over het al dan niet meedoen aan de voorgestelde 
oplossingsrichting waarbij ook risico’s en kansen worden benoemd. 

 

11 GL 3 FH 16 De accressen 2020 en 2021 zijn door het Rijk bevroren als onderdeel van het compensatiepakket Coronamaatregelen. Extra 
uitgaven van het Rijk tellen niet mee voor de ‘trap op, trap af’-systematiek. Dit leidt o.i. tot een status quo en niet tot 
compensatie van de gemeenten. Kan Heemstede nog extra gelden van het Rijk verwachten vanwege de Corona crisis? 
Antwoord:  
Niet alleen extra uitgaven maar ook minder uitgaven (onderuitputtingen) worden niet meegeteld. Onlangs is de evaluatie 
van de normeringsmethodiek (beter bekend als ‘samen de trap op en af’) afgerond. Er zijn drie beleidsvarianten uitgewerkt 
om de methodiek op onderdelen aan te passen gericht op verbetering van de stabiliteit. Het nieuwe kabinet zal hier een 
besluit over nemen. Dan zal tevens worden bekeken hoe een eventueel instapmoment in 2022 vorm gaat krijgen als de 
normeringsmethodiek weer ‘aan’ wordt gezet. 
 
Als onderdeel van het 3e steun- en herstelpakket heeft het Rijk op 31 augustus 2020 een ‘sociaal pakket’ van € 1,42 miljard 
voor de jaren 2020-2024 opgesteld om werkloosheid en schulden vanwege de coronacrisis te bestrijden. Naar verwachting 
zal hiervan € 600 miljoen naar gemeenten gaan. De verwachting is dat de exacte verdeling van de gelden bij de 
decembercirculaire 2020 beschikbaar zal zijn. 
 

12 GL 4 FH 16 AHC verwacht dat de dividenduitkering van Stedin voor de komende jaren lager uit zal vallen. Wat is hier de oorzaak van? 
Antwoord:  
Dat wordt vooral veroorzaakt door de stijgende investeringsopgave in de energietransitie en de stijging van de tarieven van 
Tennet. Hierdoor daalt de winst van Stedin en daarmee het dividend.  
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13 D66 3 FH 16 Aan de colleges en raden van de aandeelhoudende Stedin gemeenten wordt gevraagd om in de periode oktober-november 
een besluit te nemen over het al dan niet meedoen aan de voorgestelde oplossingsrichting. In het financieel 
meerjarenbeeld is hiermee nog geen rekening gehouden. Is dit wel meegenomen als een risico? 
Antwoord: 
In het financieel meerjarenbeeld is hiermee nog geen rekening gehouden omdat niet bekend is hoe en onder welke 
voorwaarde de oplossingsrichting wordt vormgegeven. Het gezamenlijke rapport van de AHC Stedin en Stedin zal onder 
andere inzicht geven in de opbouw van de meerjarige kapitaalbehoefte van Stedin en een voorstel bevatten voor een 
oplossingsrichting op het eigen vermogen van Stedin te versterken. Op het moment dat deze oplossingsrichting in een 
kapitaalstorting van de aandeelhouders resulteert, worden aan deze storting voorwaarden verbonden. Het is belangrijk om 
de voorwaarden voor een eventuele kapitaalstorting vooraf goed vast te leggen. De voorwaarden gaan onder andere in op 
het rendement en de terugverdientijd van de kapitaalstorting. Zie ook het collegebericht Stedin van 7 augustus 2020. 
Aan de colleges en raden van de aandeelhoudende Stedin gemeenten wordt gevraagd om in januari 2021 een besluit te 
nemen over het al dan niet meedoen aan de voorgestelde oplossingsrichting waarbij ook risico’s en kansen worden 
benoemd. 
 

14 GL 5 FH 17 Met vaststelling van de begroting stemt de raad ook in met het later actualiseren (in 2023) van het beheerplan voor het 
Sportcentrum en Sportpark Groenendaal. Valt daar ook het zwembad onder? Wat zijn de consequenties van dit impliciete 
raadsbesluit? 
Antwoord:  
Ja, het zwembad valt daar ook onder en is onderdeel van het Sportcentrum Groenendaal.  
 
Er zijn geen directe consequenties. De vigerende meerjarenonderhoudsplannen lopen t/m 2024. Uit efficiencyoverwegingen 
en in samenhang met het aanbestedingstraject voor de nieuwe beheer- en exploitatieovereenkomst Sportcentrum en 
Sportpark Groenendaal medio 2024 is gekozen voor een vernieuwing van beide meerjarenonderhoudsplannen medio 2023. 
Zodat met zo actueel mogelijke meerjarenonderhoudsplannen het aanbestedingstraject kan worden ingegaan.  
 

15 HBB 4 FH 17  “De structurele consequenties van de invoering van de Omgevingswet voor de gemeentelijke begroting zijn nog niet 
bekend” 

Vraag: Wanneer wordt dit bekend ? En kan er al een doorkijk gegeven worden? 

Antwoord:  

Er is in samenwerking met adviesbureau BMC een eerste concept-analyse op hoofdlijnen gemaakt van de consequenties van 
de invoering van de Omgevingswet. Daarbij is met alle direct betrokkenen een inschatting gemaakt van de consequenties 
van de invoering van de Omgevingswet, met daarbij een globale analyse van de impact voor de algemene middelen en de 
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leges. De inschatting is gemaakt op basis van de mogelijke consequenties van de invoering van de Omgevingswet naar mate 
er meer wordt “losgelaten”. Daarvoor zijn drie scenario’s benoemd:  

a. Een scenario waarbij er sprake is van strakke regelgeving, overeenkomstig de huidige situatie;  
b. Een scenario waarbij er sprake is van enige deregulering en voorzichtig loslaten;  
c. Een scenario waarbij er sprake is van een situatie waarin er zoveel mogelijk wordt losgelaten. 
 

Uit de financiële doorrekening voor onze gemeente blijkt dat naarmate er meer wordt losgelaten het effect op de algemene 
middelen nadeliger zal zijn. Bovendien zullen de legestarieven dan meer moeten gaan stijgen om het zelfde 
kostendekkingspercentage te bereiken. De definitieve doorrekening gaan wij afstemmen met hetgeen wat nu in de 
paragraaf ‘lokale heffingen’ van de programmabegroting 2021 staat. Wij zullen de raad op basis daarvan voor het einde van 
dit jaar nader informeren over de verwachte effecten (per scenario). Dit doen we via de gebruikelijke maandelijkse ‘Stand 
van zaken Omgevingswet’ in de commissie Ruimte. 
 

16 D66 4 FH 17 Onderhoudsbudgetten mogen niet gebaseerd zijn op meerjarenonderhoudsplannen ouder dan 5 jaar. De raad heeft de 
bevoegdheid om de actualisatie later te laten plaatsvinden. Welk / hoeveel voordeel levert dat concreet op? Druist dat niet 
in tegen de wet en onze toezichthouder? Zo ja, wat zijn de implicaties? Vaststelling van de begroting betekent automatisch 
akkoord van de raad? 
Antwoord: 
In de notitie materiële vaste activa van de commissie BBV is de stellige uitspraak opgenomen dat de raad gemotiveerd mag 
afwijken van de 5 jaren eis voor actualisatie van een beheerplan. De motivatie moet zijn opgenomen en verantwoord in de 
paragraaf onderhoud kapitaalgoederen. 
 
In Heemstede gebeurt dit bij het meerjarenonderhoudsplan voor de tennisparken HBC en Groenendaal en bij 
meerjarenonderhoudsplan Sportcentrum en Sportpark Groenendaal. Hier is voor gekozen uit het oogpunt van kosten en 
efficiency. De actualisatie van de beheerplannen vindt tegelijk plaats met het aanbestedingstraject in 2023 voor een nieuwe 
beheer- en exploitatieovereenkomst voor het sportpark en sportcentrum Groenendaal. 
De motivatie en verantwoording van dit uitstel voldoet aan het Besluit Begroting en Verantwoording provincies en 
gemeenten en is daarmee toegestaan. Met het goedkeuren van de begroting stelt de raad ook het uitstel en de motivatie 
vast van de beheerplannen. 
  
Een beheerplan is een voorwaarde voor een voorziening waarmee de onderhoudslasten gelijkmatig worden gespreid over 
meerdere begrotingsjaren. Hier toetst de accountant op. Een niet geactualiseerd beheerplan kan reden zijn de voorziening 
te laten vrijvallen waarna uitgaven direct in de exploitatie moeten worden genomen en niet meer gelijkmatig over de jaren 
gespreid kunnen worden. Daarnaast is een actueel beheerplan voor risicobeheersing en inzicht in de financiële positie aan 
te raden. De toezichthouder betrekt dit bij de bepaling van de door haar gewenste vorm van toezicht op de gemeente 
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(preventief of repressief). Het is overigens niet zo dat de gemeente door één verouderd beheerplan onder preventief 
toezicht komt. De provincie bekijkt het totaalbeeld. 
 

17 GL 6 FH 18 Het huidige contract met AEB loopt tot 1 januari 2023. Het “lijkt” erop dat dit contract wordt gerespecteerd bij een verkoop 
van AEB. Hoe zeker het dat het contract tot 1/1/2023 gelijk blijft? Is er al wat bekend over het vervolg-scenario en de 
gevolgen daarvan op de hoogte van de afvalstoffenheffing, dat samen met Meerlanden wordt bekeken? 
Antwoord:  
Er is geen garantie dat het huidige contract van de gemeente Heemstede met het AEB na een verkoop gelijk zal blijven. De 
gemeente Amsterdam heeft als uitgangspunt voor de verkoop van het AEB meegegeven dat een nieuwe partij het huidige 
contract van afvalverwerking van de gemeente Amsterdam moet nakomen.  
Er is op dit moment nog geen inzicht in het vervolg-scenario.   
 

18 HBB 5 FH 18 “Het lijkt er op dat de nieuwe eigenaar van het AEB de bestaande contracten respecteert” 
Vraag: Zijn hier, of komen hier nog harde garanties op of lopen we hier een risico. Indien het laatste het geval is, hoe groot 
is dat risico? 
Antwoord:  
Er is geen garantie dat het huidige contract van de gemeente Heemstede met het AEB na een verkoop gelijk zal blijven. De 
gemeente Amsterdam heeft als uitgangspunt voor de verkoop van het AEB meegegeven dat een nieuwe partij het huidige 
contract van afvalverwerking van de gemeente Amsterdam moet nakomen. 
Wanneer het contract tussentijds wordt opengebroken, zullen de huidige (gunstige) tarieven worden aangepast naar 
marktconforme tarieven welke hoger zullen zijn. Zie ook risicoparagraaf pagina 148.  
 

19 HBB 6 FH 18 Parkeerbeleid:  
Vraag: Hoe reëel is het om een indexatie op te nemen gezien het Corona virus voorlopig nog een behoorlijke invloed op het 
parkeren zal hebben.  
Antwoord: 
De parkeergelden zijn al sinds 2011 niet meer geïndexeerd. Dat we het indexeren uitstellen tot 2022 is als gevolg van de 
afspraken met de raad (onder andere de motie Parkeer de verhoging) en staat daarmee los van Corona. De parkeervraag 
kan door Corona wel enigszins beïnvloed worden, nu en in de nabije toekomst, maar het motief om te parkeren, het 
bezoeken van het centrum, bijvoorbeeld voor de dagelijkse boodschappen, zal hierdoor niet veranderen. 
Het besluit over indexering is gekoppeld aan het gemeentebrede parkeeronderzoek. Daarover zal het college in het eerste 
kwartaal van 2021 meer informatie geven. 
 

20 HBB 7 FH 18 Parkeerbeleid:  
Is het niet verstandig de verhoging / indexering te parkeren totdat de raad een oordeel heeft gevormd? 
Antwoord:  
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Dit is een politieke afweging. 

21 D66 6 FH 22 Vervanging HYOD smartphones (ipv BYOD) @245K. Behalve gebruikersgemak, hoeveel besparing of ander voordeel levert 
dit op om dit financieel te rechtvaardigen? 
Antwoord: 
Dit budget wordt ingezet voor het vervangen van verouderde apparaten en apparaten met schade. In de 
meerjarenbegroting is rekening gehouden met een 3 jarig afschrijvingstermijn en gekozen is om het totaal budget voor 
vervanging bij afloop van de afschrijvingstermijn in één keer te begroten. De voordelen van reguliere vervangingen na 
afschrijving zijn: 
•                 Kosten besparing. Vanwege het aanbesteden van meerdere smartphones te gelijk. Hierdoor krijgt de gemeente 

schaalvoordeel in plaats van de toestellen los aan te schaffen. Er is vooraf geen inschatting te geven wat de 
werkelijke besparing zal zijn maar gemiddeld kan dat tussen de 5% en de 20% zijn. Dit is afhankelijk van het model 
en merk. 

•                 Beveiliging. Na een periode kunnen sommige modellen niet meer worden geüpdatet. Hierdoor kunnen bepaalde 
smartphones niet meer voorzien worden van de laatste beveiliging updates. 

•                 Betrouwbaarheid. Na een periode van 3 a 4 jaar kunnen smartphones niet 100% meer functioneren. Denk hierbij 
aan een batterij die binnen een korte tijd leegloopt, scherm wat uitvalt en ander onvoorspelbaar gedrag. 

 

22 D66 5  22 Beschoeiing volkstuinen @500K. Sorry, is dit eerder besproken 
Antwoord: 
In het afgelopen anderhalf jaar zijn alle gemeentelijke beschoeiingen geïnspecteerd. Daaruit blijkt de noodzaak voor 
vervanging van de beschoeiingen in de deze gebieden. De investering is vooruitlopend op het de vaststelling van het 
Beheerplan bruggen en beschoeiingen in de begroting opgenomen. Het Beheerplan bruggen en beschoeiingen staat voor 
Q1 2021 in de planning om aan de raad te worden voorgelegd. De opgenomen investeringen worden pas vrijgegeven na 
vaststelling van het plan. 
 

     Financieel meerjarenbeeld 
23 HBB 8 FM 28 Afkoop Rente: 

Vraag: is de boeterente gelijk aan alle nog in de toekomst te betalen rente? Zo nee wat is het verschil? 
Antwoord:  
In de begroting valt vanaf 16 november 2020 tot en met de aflossing van de laatste lening in 2033 een rentebedrag vrij van 
€ 3.194.000. De boeterente die aan de BNG betaald moet worden bedraagt € 3.299.000 (€ 103.000 + € 3.196.000). Zie ook 
collegebericht 19 juni 2020 waarin aanvullende informatie is verstrekt met betrekking tot het raadsvoorstel wegvallend 
dividend Eneco. 
 

24 HBB 9 FM 29 Waarom is het afschaffen van de hondenbelasting uitgesteld naar 2022? Het is ons immers beloofd dat 2020 het laatste jaar 
was dat er hondenbelasting geheven zou worden.  
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Antwoord: 
Onderstaand de tekst zoals die is opgenomen in de begroting 2020 bij programma 0 (bladzijde 47). 
Afschaffing hondenbelasting 
We schaffen de hondenbelasting vanaf 2020 gefaseerd af tot 2022. Steeds meer gemeenten schaffen deze belasting af, die 
als willekeurig voelt. Hiermee vervalt structureel de opbrengst hondenbelasting ad. € 128.000; in 2020 en 2021 € 50.000 en 
vanaf 2022 € 128.000. In de begrotingsraad van november 2018 is een motie ingediend om in 2019 financiële ruimte te 
vinden voor het afschaffen van de hondenbelasting zodat met ingang van 1 januari 2020 de hondenbelasting kan komen te 
vervallen. Toen is afgesproken dat dit terugkomt in de kadernota en dat is ook gebeurd. Vanwege het financieel 
meerjarenperspectief wordt de afschaffing geleidelijk doorgevoerd. Voor 2020 komt dit bijna overeen met een halvering 
van het tarief voor de 1e hond en vanaf 2022 vervalt de hondenbelasting. 
In 2018 werd in 239 van de 380 gemeenten hondenbelasting geheven; in 2008 was dat in 323 van de 443 gemeenten (bron 
CBS). 
 

25 HBB 10 FM 29 Stichting Rijk: 
Vraag: Wat is de reden dat het niet zeker is dat wij doorgaan met Stichting Rijk? 

 Antwoord:  
 De gemeente Heemstede blijft deelnemer bij stichting RIJK maar het contract dat stichting RIJK met de gemeente 
Heemstede heeft voor het leveren van huisvesting, financiële en personele ondersteuning (de zogenaamde PIOFAH functies)  
door de gemeente Heemstede loopt af per 20 april 2021. Dus wij blijven gewoon inkoopdiensten afnemen van stichting RIJK 
maar zij gaan de PIOFAH functies opnieuw aanbesteden. Daarbij kan de gemeente Heemstede opnieuw een offerte 
uitbrengen voor het aanbieden van de PIOFAH functies aan stichting RIJK. Vanuit het ‘voorzichtigheidsprincipe’ is in de 
begroting geen rekening meer gehouden met de bijdrage van stichting RIJK aan de gemeente Heemstede.  

 

26 HBB 11 FM 29 Stichting Rijk: 
Vraag: Wat zijn de financiële gevolgen? 

 Antwoord:  
 In 2021 een nadeel van € 31.000 en vanaf 2022 € 47.000. Hiermee is in de (meerjaren)begroting  rekening gehouden.  
 

27 HBB 12 FM 29 Stichting Rijk: 
Vraag: Is er hierdoor ook extra werkbelasting van onze ambtenaren? Zo ja hoeveel? 

 Antwoord:  
 Van extra werkbelasting voor de ambtenaren zal geen sprake zijn, aangezien Heemstede gebruik zal blijven maken van de  
inkoopdiensten van stichting RIJK. 
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28 HBB 13 FM 29 Stichting Rijk: 
Vraag: Wat is het plan t.a.v. grote aanbestedingen die normaal gesproken door Stichting Rijk werden verzorgt?  (Zie ook 
programma 0. blz.47 Taakveld 0.4 Overhead) 

Antwoord:  
Heemstede zal gebruik blijven maken van de inkoopdiensten van stichting RIJK. 
 

29 HBB 14 FM 30 GRIT: 
Vraag: De verdeelsleutel is 46 / 54, op basis van inwoneraantallen. Gezien dit kleine verschil lijkt het ons niet dat de kosten 
op deze wijze verdeeld dienen te worden. Het is immers niet zo dat de bedrijfsvoering ook op dit getal zal uitkomen. 50/50 
is een veel reëlere sleutel wat ons betreft.  Deelt u deze mening met ons?  
Antwoord: 
In de Gemeenschappelijke Regeling Informatie Technologie (GRIT) 2015 artikel 9 lid 5 is vastgelegd dat de kosten aan de 
gemeenten toegerekend worden naar het inwoneraantal op 1 januari van het jaar voorafgaand aan het jaar waarover de 
kostenverdeling plaatsvindt. In het bedrijfsplan GRIT van 22 juni 2015 staat nadere uitleg waarom deze methodiek destijds 
gekozen is. 
 
In de uitwerking van de kostenverdeling zijn de volgende uitgangspunten gehanteerd: 
•                    er moet een relatie zijn tussen de mate waarin de gemeente gebruik maakt van de  diensten van GRIT en de mate   

        waarin de gemeente bijdraagt in de kosten. 
•                    de systematiek moet eenvoudig toe te passen zijn. 
•                    de systematiek moet transparant en makkelijk controleerbaar zijn. 
•                    de systematiek moet objectief zijn. 
•                    de systematiek moet geen ruimte laten voor interpretatieverschillen. 
  
Op basis van deze uitgangspunten wordt gekozen voor: 
•                    het verdelen van de kosten op basis van inwoneraantal. 
•                    daarbij geen onderscheid te maken tussen kostensoorten, m.a.w. alle kostensoorten worden op basis van  
                inwoneraantal gedeeld. 
 

30 D66 7 FM 30 Zaakgericht werken: Wat is dat ook alweer? En waarom vervalt dat nu? 
Antwoord: 
Het zaakgericht werken zoals hier bedoeld is de inrichting en implementatie van Mozard/Hoegle ter ondersteuning van 
procesmatig gecontroleerd behandelen en afhandelen van zaken. Mozard/Hoegle is in beheer en het budget wat ingezet 
wordt voor optimalisatie en ondersteuning vanuit Informatisering voor het zaakgericht werken is geïncorporeerd in de post 
“Applicaties en licenties”. 
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31 HBB 17 FM 31 Wegvallen bijdrage aan steunfonds 023 
Vraag: Waarom vervalt de bijdrage van Haarlem? 
Antwoord: 
Antwoord: Het gaat niet om een bijdrage van Haarlem, maar om een bijdrage van Heemstede aan het 023 steunfonds t.b.v. 
inwoners uit Heemstede. Het gaat om een incidenteel budget. Op dit moment zijn er genoeg middelen in het fonds 
aanwezig en is een structurele bijdrage nog niet nodig. In het beleidsplan schuldhulpverlening 2021-2024 (verwacht in de 
raad van december) worden de resultaten van het fonds geëvalueerd. Onze intentie is om te blijven deelnemen aan het 
fonds. 
 

32 HBB 15 FM 31 Sportwaterveld Alliance 
Vraag: Het waterveld is afgeschreven, kunnen we concluderen dat de betaalde bijdrage van Alliance nu de volledige kosten 
van  dit veld gedekt heeft? Zo nee waarom niet, en wat is het verschil? 
Antwoord:  
De afspraak bij de investering in hockeyvelden is dat de gemeente de basis betaalt. Conform het vigerende 
meerjarenonderhoudsplan Sportpark Groenendaal betekent dit dat de gemeente, als eigenaar van deze hockeyvelden, 
investeert in zandhockeyvelden dan wel semi-zandhockeyvelden. Als hockeyclub Alliance een waterveld wil moeten zij de 
meerprijs van zo’n waterveld zelf betalen en wordt dit bedrag met rente aan de gemeente in 10 jaar terugbetaald. Met 
nadruk wordt gesteld dat Alliance alleen de meerprijs betaalt bij een waterveld en niet het gehele veld. De basis blijft voor 
de gemeente.  
 
Bij dit concrete waterveld gaat het om waterveld 1. De meerprijs van dit waterveld was € 150.000. Alliance heeft in 10 jaar 
tijd tegen een rente van 5% in totaal € 194.260 aan de gemeente afgelost. De totale kosten voor dit waterveld inclusief 
verlichting waren circa € 480.000.  

33 HBB 16 FM 31 “in verband met raadsbesluit ‘dekking wegvallend dividend Eneco d.d. 25 juni 2020, vallen de kosten per saldo lager uit. Het 
berekende exploitatietekort daalt van € 30.000 naar € 11.000 vanaf 2021.” 

Vraag: Hoe kan het wegvallen van rente zorgen voor een daling van 30.000,- euro naar 11.000,- euro. Kunt u nader 
toelichten hoe deze berekening is gemaakt? 

Antwoord: “De investeringen in de haven leiden tot kapitaallasten bestaande uit rente en afschrijving. Met deze kosten is in 
de bepaling van het maximale exploitatietekort van de haven (€ 30.000) rekening gehouden. Omdat de gemeente 3 
leningen heeft afgelost en van 5 leningen de rente heeft afgekocht uit de Eneco gelden wordt geen rente meer toegerekend 
aan deze investeringen. De kapitaallasten bestaan vanaf 2021 dus feitelijk alleen nog uit afschrijving. Het wegvallen van de 
rentecomponent leidt tot het voordeel van € 19.000 
 

34 GL 7 FM 31 Exploitatie tekort haven van €30k naar €11k omdat geen rente wordt toegerekend. Kan dit uitgelegd worden? 
Antwoord: Zie vraag hierboven 
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35 GL 8 FM 31 Incidentele budget steunfonds 023 vervalt. Is de bijdrage aan dit fonds geëvalueerd? Wat heeft de bijdrage opgeleverd? 
Komt er een vervolg? 
Antwoord:  
Onze omschrijving op pagina 31 is niet helemaal correct. Het gaat hier om een incidenteel budget voor 2020. Wij blijven 
deelnemen aan het 023 Steunfonds, alleen zijn op dit moment nog genoeg middelen in het fonds aanwezig en is een 
structurele bijdrage voor 2021 niet nodig. In het beleidsplan schuldhulpverlening 2021-2024 (verwacht in de raad van 
december) worden de resultaten van het fonds geëvalueerd. 
 

36 D66 9 FM 31 Op basis van de realisatiecijfers uit de jaarrekening 2019 is het budget voor jeugdhulp, naast de reguliere indexering, extra 
verhoogd met € 37.000. Deze extra lasten zijn gedekt uit de algemene middelen. Welk effect verwachten we van de actuele 
Kenter problematiek op deze kosten? Meegenomen in najaarsnota? 
Antwoord: 
Op dit moment gaan wij er vanuit dat er eenmalig lokale steun wordt geboden aan Kenter Jeugdhulp in 2020. Met de kosten 
hiervan is reeds rekening gehouden in de jaarrekening 2019. 
 

37 D66 8 FM 31 Vervalt dit SROI budget omdat de SROI stopt? 
Antwoord: 
Nee, de SROI stopt niet. Voor 2020 en 2021 is budget begroot voor SROI. In 2021 wordt het SROI beleid geëvalueerd. Op 
basis van de evaluatie doen wij een voorstel voor het benodigde budget voor 2022 en daarna. 
 

     Programma 0 

38 PvdA 1 0 35 Wat zijn de verwachtingen van de meerwaarde van het chatkanaal, de geschatte kosten van het pilotproject en de 
evaluatiecriteria? 
Antwoord: 
Het chatkanaal wordt ingezet op de website van de gemeente. Omdat de pilot wordt uitgevoerd samen het CJG Heemstede 
en de gemeente Bloemendaal wordt er een korting bedongen van €2.800 en betaald elke organisatie afzonderlijk €1.800. 
Doestelling is het op laagdrempelige wijze snel beantwoorden van vragen. Evaluatiecriteria zijn het gebruiksvolume, ervaren 
gebruiksgemak door inwoners, belasting KCC-medewerkers bij het beantwoorden van vragen en de technische stabiliteit 
van de chat-applicatie.   
 

39 VVD 4 0 35 Chatkanaal - Op welke manier wordt deze chatfunctie ingevuld? (Medewerker of virtuele medewerker?) 
Antwoord: 
Medewerkers van de gemeente en inwoners communiceren via chatfunctionaliteit met elkaar. 
 

40 VVD 5 0 35 Campagne Gemeenteraadsverkiezingen 2022.  Op basis van welke noodzaak extra voorlichting nodig? Extra budget 
hiervoor, is dat de 20k genoemd op P.45 Taakveld? Hoe gaat deze vorm worden gegeven?        
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Antwoord: 
Communicatieconcept om het belang van en de interesse voor de gemeenteraadsverkiezingen onder de aandacht te 
brengen, moet nog concreet worden uitgewerkt. Extra budget voor 2022 is inderdaad voor voorlichting en communicatie 
met verschillende doelgroepen zoals (online en huis-aan-huis) voorlichtingsmateriaal en de organisatie van debatten 
(gesprekleider, online uitzendingen e.d.). 
 

41 GL 9 0 35 Hoe wordt de raad meegenomen in het plan om voor de gemeenteraadsverkiezingen van 2022 een campagne te starten om 
het belang en interesse voor de verkiezingen onder de aandacht te brengen? 
Antwoord: 
Het plan is nog niet concreet. De resultaten van de quickscan lokale democratie zou een bron van inspiratie voor het op te 
stellen en in 2021 uit te voeren programma kunnen zijn. Het college gaat er van uit dat de raad ook ideeën leven. Het 
college zou dan ook graag samen met enkele raadsleden van gedachten willen wisselen over de verdere invulling. 
 

42 CDA 6 0 36 Hoeveel geld is er inmiddels uitgekeerd aan initiatieven uit de participatiepotten (zowel de kleine als de grote)? 
Antwoord: Het Collegebericht ‘Stand van zaken Stimuleringsbudget en Heemstede maakt mogelijk’ dat de raad vrijdag 9 
oktober via het vrijdagbericht ontvangen heeft, gaat in op de participatiepotten. Hier worden ook de bedragen genoemd.  
 

43 VVD 6 0 37 Eerste Alinea ‘de wens best gaat om deze vervlochten teams nader te borgen’; wiens wens is dat? 
Antwoord: 
Deze wens is gebaseerd op het RKC rapport over ambtelijke samenwerking uit 2017.  Advies van de Rekenkamer was toen 
o.a.: duidelijke doelen en toetsingscriteria op te stellen, mogelijke samenwerkingsvormen in kaart te brengen, een 
routeplan en te kijken naar de toekomstbestendigheid van ICT.  
  
Ter uitvoering daarvan is als eerste stap het kader ambtelijke samenwerking eerder aan de raad voorgelegd. Tevens staat de 
aanpak samenwerking Informatisering en Automatisering voor het eind van het jaar gepland voor de raad. 
 

44 VVD 7 0 37 Frictiebudget - Frictiebudget 2021: Groei PZ met 80k. Er is nog 50k in 2021 te realiseren; hoe gebeurt dit? 
Antwoord: 
Dit is realiseerbaar door ‘winst’ uit de verdere digitalisering (van werkprocessen), het optimaliseren van werkprocessen, 
‘slimmer werken / innovaties’ en het kritisch beschouwen van vrijkomende formatie. 
 

45 VVD 8 0 38 Moeilijke vacatures - Wat zijn de moeilijke vacatures en op welke termijn verwachten we dat door toegenomen 
werkloosheid de invulling sneller gaat?  
Antwoord: 

https://gemeentebestuur.heemstede.nl/documenten/Collegeberichten/20-083-Stand-van-zaken-Stimuleringsbudget-en-Heemstede-maakt-mogelijk.pdf
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In 2020 waren / zijn vacatures bij Financiën en bij Ruimtelijke Ordening tot op heden het meest lastig vervulbaar. 2 van 
dergelijke vacatures staat momenteel open. Deze functiegebieden staan ook landelijk in de top 5 van moeilijk vervulbare 
vacatures.   
We merken dat we in algemene zin meer sollicitanten krijgen, maar dat geldt (nog) niet voor deze vacatures op deze 
vakgebieden. Wat wel (incidenteel) zou kunnen is dat zzp’ers, ook in deze functiegebieden, op zoek zijn naar meer 
vastigheid.     
 

46 VVD 9 0 38 Rookvrije omgeving - Er wordt ‘ingezet op een rookvrije omgeving gemeentehuis’: exacte datum tot invoeren? Waarom niet 
concreet maken? Motie ligt er al een paar jaar? 
Antwoord: 
Motie is opgenomen in het beleidsplan Sociaal Domein 2020-2023, vastgesteld in de raad van november. Het rookvrij 
maken van de omgeving van het gemeentehuis is onderdeel van stappen richting een rookvrije generatie in Heemstede en 
de daarvoor noodzakelijke bewustwording in de samenleving. Voor wat betreft het gemeentehuis zullen bezoekers voor het 
einde van het jaar het gemeentehuis (en snel daaropvolgend andere gemeentelijke locaties met publieksfunctie) kunnen 
bezoeken zonder last te hebben van rookluchten. Uiterlijk in december nemen we daarvoor maatregelen met bijbehorende 
communicatie. Dit past ook bij de voorbeeldfunctie die de gemeente heeft op dit onderwerp. Er worden uiteraard ook 
stappen gezet voor het interne rookbeleid en deze kent haar eigen dynamiek.  
 

47 VVD 10 0 38 Vergroende woon-werk regeling - Op welke manier worden medewerkers gestimuleerd gebruik te maken van de fiets en 
het ov?   
Antwoord: 
In de huidige situatie worden kosten voor OV-abonnement volledig vergoed. Daarnaast kennen we nu ook een fietsregeling, 
waarmee medewerkers op fiscaal aantrekkelijke wijze een fiets kunnen aanschaffen.   
 

48 HBB 18 0 38 Diversiteit 
Vraag: Bent u het met ons eens dat alle vormen van discriminatie verwerpelijk zijn.  
Antwoord:  
Politieke vraag, mag gesteld worden in het debat. 
 

49 HBB 19 0 38 Diversiteit 
Kunt u garanderen dat u als gemeente niet zal gaan discrimineren ook niet als het de zogenaamde “positieve” discriminatie 
betreft? Zo nee waarom niet? 
Antwoord:  
Politieke vraag, mag gesteld worden in het debat. 
 

50 CDA 8 0 38 Hoe is het verloop van personeel in de gemeente Heemstede in deze raadsperiode? Is dit meer of minder dan vergelijkbare 
gemeentes? Waar in het organogram zit het verloop? 
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Antwoord:  
Overzicht verloop: 

Uitstroom 
  

personen percentage van 
personeelsbestand 

 

      

Heemstede 2018 
 

19 9,7% 
 

 
2019 

 
15 7,5% 

 

 
2020 

 
12* 

 
*tot okt 20 

      

Gemeenten tussen 20 en 50 
duizend inwoners 

2018 
  

9,10% 
 

 
2019 

  
8,70% 

 

 
2020 

  
nog niet bekend 

 

  
Het verloop is door de hele organisatie heen. Wellicht enkele teams met iets hogere cijfers, maar beperkt zich zeker niet tot 
1 of enkele afdelingen. 
 

51 VVD 11 0 39 Eerste alinea: verregaand automatiseren van processen > kwaliteitsslag in de gemeentelijke dienstverlening en besparing op 
personele capaciteit met als resultaat (onderaan pagina 39) afgeslankte regieorganisatie GRIT 2021 en nieuwe ‘outsource’ 
regieafdeling. Daarover de volgende vragen: Besparing van hoeveel FT? · welke overige IT investeringen/kosten zijn er? 
Antwoord: 
Dit is gemeentebreed (nog) niet de kwantificeren omdat het digitaliseren een nog lopend proces is. Los hiervan kunnen we 
aangeven dat vanwege de outsourcing de GRIT organisatie van 10,6 fte in de tijd afgebouwd is naar 5 fte per 2020. 
Digitalisering vraagt ook investeringen en inzet op veranderende en nieuwe taakgebieden volgend uit maatschappelijke en 
wettelijke ontwikkelingen binnen digitalisering, en met een impact op onze organisatie. Voorbeelden hiervan zijn de 
implementatie van de omgevingswet,  de toepassing van de AVG richtlijnen binnen onze informatievoorziening en de online 
dienstverlening naar inwoners. Dit heeft een reducerend effect op personele besparingen vanuit digitalisering. 
Investeringen en kosten die voortvloeien uit de digitalisering worden meegenomen in het gemeentelijk begrotingsproces. 
 

52 VVD 12 0 40 Discussie parkeerkbeleid - Beloofde discussie parkeerbeleid heeft nog niet plaatsgevonden maar besluit tot invoering 
indexering en opbrengsten vanaf 2022 wel. 
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Hoe verhoudt zich dit tot ‘de dialoog’ die het college met inwoners ondernemers etc voert? Hoe verhoudt zich dit tot de BiZ 
in oprichting? 
Antwoord:  
Het definitieve besluit over toepassen van de indexering wordt genomen in november/december 2021, bij de vaststelling 
van de begroting 2022 en de tarieven. In de meerjarenbegroting wordt er nu wel rekening gehouden met toepassen van de 
indexering, in vervolg op afspraken met de raad (o.a. de motie Parkeer de verhoging). Mocht de indexering in 2022 niet 
doorgaan, dan moet er andere dekking gevonden worden. Politieke discussie. 
Het doorvoeren van de indexering is gekoppeld aan het onderzoek naar parkeerbeleid. Het college zal de raad daar in het 
eerste kwartaal van 2021 nader over informeren.  
De BIZ in oprichting verandert overigens weinig in de mate waarin het onderwerp parkeren wordt besproken. In de huidige 
verhouding met de ondernemers in de vorm van de winkeliersvereniging wordt enkele malen per jaar een overleg 
gehouden om diverse onderwerpen te bespreken. In de Uitvoeringsovereenkomst tussen de gemeente en de BIZ is 
opgenomen dat dit wordt gecontinueerd. 
 

53 VVD 13 0 41 Eerste begrotingswijziging  
Waarom is de eerste begrotingswijziging 2021 nog niet gedeeld met de Raad?    
Antwoord: 
De eerste begrotingswijziging is op 25 september 2020 met de raad gedeeld. U kunt de stukken (raadsvoorstel en 
septembercirculaire) vinden op twee plekken in de raadsapp:  
- Documenten – Financiële stukken 
- Kalender – 21 oktober 2020 – Commissie Middelen – Agendapunt 4 
 

54 VVD 14 0 41 Herverdeling gemeentefonds per 2022  
Waarom is het cumulatieve nadeel van 2.7 miljoen over 4 jaar niet al meegenomen. Kan het College een schets geven van 
deze invloed op komende vier jaar/begroting?    
Antwoord: 
Zie antwoord vraag 8 (D66) 
                                                                                                                                            

55 VVD 15 0 42 Welke consequenties brengt het ‘niet meedoen’ met de voorgestelde oplossingsrichting aandeelhouderschap Stedin’ met 
zich mee?      
Antwoord:   
Daar kan nu nog geen antwoord op worden gegeven omdat het gezamenlijke rapport van de AHC Stedin en Stedin met de 
voorgestelde oplossingsrichting nog niet beschikbaar is 
                                       

56 HBB 20 0 45 Vraag: Nieuwe initiatieven worden voor de helft aan Bloemendaal doorberekend. Kunt u een korte uitleg hiervan geven? 

Antwoord: 
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In de tekst van de begroting op pagina 45 staat een omissie. Het betreft een administratieve aanpassing aan de lastenkant 
van de salarislasten van de programmanager participatie, dus niet voor nieuwe initiatieven.   
 

In de begroting 2019 is er tot een uitbreiding van 0,5 fte voor een programmamanager participatie besloten (programma 0). 
Bloemendaal kende in 2019 een vergelijkbare uitbreiding voor hun eigen programma participatie. Om de effectiviteit te 
vergroten is er toen voor gekozen een programmamanager aan te stellen voor 1 fte, die 50% voor Heemstede en 50% voor 
Bloemendaal werkzaam is. Deze persoon is voor 1fte in dienst van de gemeente Heemstede, waarvan dus 0,5 fte wordt 
doorbelast aan de gemeente Bloemendaal. 
Dit staat geheel los van specifieke GR-en en andere samenwerkingsverbanden en de verdeelsleutels die hierbij gehanteerd 
worden. Het gaat in dit geval om een praktische constructie met meer rendement, om de participatie in beide gemeenten 
te professionaliseren. Waarbij deze medewerker zorgt voor een gelijke verdeling van ingezette capaciteit over beide 
gemeenten. 
 

57 HBB 21 0 45 Nieuwe initiatieven 

Vraag: Geldt dit ook voor Heemsteedse initiatieven? 

Antwoord: 

Zie antwoord vraag 56. 
 

58 HBB 22 0 45 Nieuwe initiatieven 
Vraag: Is de verdeelsleutel hier standaard 50/50? Zo ja waarom wordt er de ene keer met inwonersaantallen en de andere 

keer 50/50 gerekend? 

Antwoord:  
Zie antwoord vraag 56. 
 

59 HBB 23 0 45 Nieuwe initiatieven: 

Vraag verandert deze verdeelsleutel indien een van de twee gemeenten veel meer initiatieven neemt? Zo nee, waarom 

niet? Zo ja op welke wijze? 

Antwoord:  
Zie antwoord vraag 56. 
 

60 VVD 16 0 45 Welke rol speelt Bloemendaal bij de ‘nieuwe initiatieven’? Op basis waarvan moeten de salarislasten worden doorberekend 
naar Bloemendaal? 
Antwoord: 
Zie antwoord vraag 56. 
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61 VVD 17 0 47 Minder parkeeropbrengsten - Nadeel van 71k door minder parkeeropbreng > ook in 2021 verlaagde verwachting maar toch 
wel besluit tot invoeren indexering > hoe verhoudt zich dit tot de ‘coronadialoog /crisisdialoog’ met ondernemers die het 
moeilijk hebben en ook de reguliere economische dialoog? 
Antwoord:  
In de voorjaarsnota 2020 heeft de raad het besluit genomen de parkeeropbrengsten 2020 incidenteel te verlagen met 
€ 71.000 ten gevolge van de corona-crisis. In de begroting 2021 wordt weer rekening gehouden met de reguliere opbrengst, 
die dan dus € 71.000 hoger wordt begroot dan in 2020. De tarieven zijn in 2021 niet geïndexeerd; in de meerjarenbegroting 
wordt uitgegaan van indexering vanaf 2022. In het 1e kwartaal 2021 zal worden teruggekomen op het onderzoek naar 
parkeerbeleid, dat hieraan gekoppeld is. 
 

62 HBB 24 0 49 Vervangen sociale zaken applicatie:  
Vraag: Wat is hier de noodzaak van? 

Antwoord: 
Vanwege de aanbestedingsregels dient de applicatie van Sociale Zaken binnen afzienbare tijd te worden aanbesteed.  
 

63 HBB 25 0 49 Vervangen sociale zaken applicatie:  
Vraag: Delen we hier de kosten met Bloemendaal? Zo nee waarom niet? 

Antwoord:  

Ja deze kosten worden gedeeld met de gemeente Bloemendaal. 
 

64 D66 10 0 49 Een voordeel van € 150.000 op het budget voor nieuwe initiatieven 2018-2022. In 2020 is éénmalig een budget ‘Heemstede 
maakt het mogelijk’ van € 150.000 opgenomen. Dit bedrag is gedekt door € 50.000 uit de bestemmingsreserve nieuwe 
initiatieven 2018-2022 te onttrekken (conform het raadsbesluit van 27 februari 2020). In 2021 komt dit eenmalige budget te 
vervallen waardoor een voordeel ontstaat. Er was toch 4x50K gebudgetteerd en eerder onttrokken uit Alg Reserve . Staat 
dat er nu nog wel of niet? Graag uitleg. 
Antwoord: 
Conform het collegeakkoord 2018-2022 is in de begroting 2019 een bestemmingsreserve ‘Nieuwe initiatieven 2018-2022’ van 
€ 200.000 opgenomen. 
Heemstede maak het mogelijk 
Conform het raadsbesluit van 27 februari 2020 (Heemstede maakt het mogelijk) is in 2020 € 150.000 aan de 
bestemmingsreserve onttrokken t.b.v. ‘Heemstede maakt het mogelijk’.  
Stimuleringsbudget inwoners- en of buurtinitiatieven 
Het stimuleringsbudget is structureel € 25.000. Conform het raadsbesluit van 27 februari 2020 (Uitbreiden Stimuleringsbudget 
inwoners- en of buurtinitiatieven) is in 2020 en 2021 € 25.000 onttrokken t.b.v. het stimuleringsbudget. Daarmee is het 
stimuleringsbudget voor 2020 en 2021 uitgebreid naar € 50.000. 
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Omschrijving Besluit Jaar €  

Vorming bestemmingsreserve ‘Nieuwe initiatieven 2018-

2022’ Begroting 2019 2019 200.000 

Onttrekking t.b.v. Heemstede maakt het mogelijk RB 27-02-2020 2020 -150.000 

Onttrekking t.b.v. Stimuleringsbudget inwoners- en of 

buurtinitiatieven RB 27-02-2020 2020 -25.000 

Onttrekking t.b.v. Stimuleringsbudget inwoners- en of 

buurtinitiatieven RB 27-02-2020 2021 -25.000 
 

     Programma 1  
65 VVD 18 1 53 

Veiligheid eigen leefomgeving - Het college vindt de veiligheid eigen leefomgeving van groot belang met een focus op 
geweld, verward gedrag, ondermijning en cybercrime te herkennen en samen handelingsperspectieven te ontwikkelen. Ook 
al zien we sommige van deze cijfers op pagina 55, wat zijn in een overzicht                                                                                                                                          
a)toenames/afnames in cijfers in Heemstede over de afgelopen vijf jaar voor de volgende soorten criminaliteit en      
b) wat zijn de landelijke gemiddelden: 

· geweld 
· verward gedrag 
· ondermijning 
· cybercrime 
· inbraken en diefstal uit eigen woningen    
 

Antwoord:  
De cijfers worden gepubliceerd via ‘Waar staat je gemeente’ via: 
https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/openbare-orde-en-veiligheid 
en https://data.politie.nl. Daarnaast worden jaarlijks de jaarcijfers besproken in de Cie, Samenleving. T.b.v. dit overleg 
ontvangt u de driehoeksmonitor met de cijfers van de laatste vijf jaar. Tijdens deze vergadering zijn de teamchef van de 
politie en officier van justitie aanwezig om van gedachten te wisselen en vragen te beantwoorden. V.w.b. de cijfers over 
inbraken en diefstal uit eigen woningen wordt er in de cijfers geen onderscheid gemaakt tussen huur en koopwoningen. 
 

66 VVD 19 1 53 Waar wordt de uitbreiding 0,5 fte op ingezet? 
Antwoord: 

https://www.waarstaatjegemeente.nl/dashboard/openbare-orde-en-veiligheid
https://data.politie.nl/
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De uitbreiding wordt conform de begroting 2020 geprioriteerd ingezet op het thema’s ondermijning, fraude/cybercrime en 
de samenwerking bij casussen die zowel het Zorg- als het Veiligheidsdomein betreffen. 
Daarnaast worden er ook werkzaamheden op de andere veiligheidsthema’s uitgevoerd. Het lokale beleidsveld is de 
afgelopen jaren steeds verder verbreed. 
 

67 VVD 20 1 54 Is er voldoende capaciteit voor de genoemde handhavingsacties?    
Antwoord: 
In verband met de coronacrisis wordt er extra toezicht ingehuurd zodat corona gerelateerde controles samen met de 
regulier ingeplande handhavingsacties uitgevoerd kunnen worden.  
                                             

68 VVD 21 1 54 Welke invloed heeft de handhaving op Corona-maatregelen? 
Antwoord: 
Tijdens de rondes door Heemstede wordt team Handhaving regelmatig door inwoners benaderd met vragen en voor advies. 
Handhaving bezoekt proactief organisaties zoals de horeca, supermarkten en sportverenigingen waarbij gecontroleerd 
wordt of de RIVM richtlijnen nageleefd worden. Bezoeken worden onaangekondigd uitgevoerd. Enkele ondernemers 
benaderen handhaving zelf voor advies. Ondernemingen waar geconstateerd is dat de RIVM richtlijnen onvoldoende in acht 
werden genomen, zijn aangesproken en er zijn her-controles uitgevoerd. Op de weekmarkt zij er aanvullende acties 
ondernomen om op piekmomenten de drukte beter te kunnen sturen. De kippenboer waar veel jongeren komen is 
bijvoorbeeld verplaatst naar de achterkant en er wordt extra toezicht ingezet op piekmomenten, waardoor de 1,5m beter in 
acht genomen kan worden. 
 

69 VVD 22 1 54 Wanneer kunnen we deze uitgangspunten ‘nieuwe werkwijze integrale handhaving’ verwachten?    
Antwoord: 
Integrale handhaving gaat in de basis om samen gecoördineerd optreden over de volle breedte van de gemeentelijke 
handhavingstaken en samen met externe partners. Waarbij betrokkenen ‘met elkaars bril’ breder kijken dan het eigen 
vakgebied om ondermijnende en overlast gevende situaties te herkennen en gecoördineerd op te treden. Deze nieuwe 
werkwijze is deels doorgevoerd en deels nog in ontwikkeling. Er zijn verschillende samenwerkingsoverleggen geïnitieerd 
waarbinnen periodiek informatie-uitwisseling plaatsvindt en casuïstiek besproken wordt, zoals:  

- LVO (Lokaal VeiligheidsOverleg) met de politie, OOV (Openbare Orde en Veiligheid) en Handhaving.  
- Met de wijkagenten en Handhaving (HMS en BMD). 
- Peilstokoverleg met WijHeemstede, Jeugdwerkers, Halt, OOV en Handhaving.  
- Werkgroep adresfraude (burgerzaken, OOV, handhaving, BWT en woningcorporaties) 

 
Daarnaast worden activiteiten ontplooid om de zelfredzaamheid van inwoners te vergroten en samen te werken waarbij zij 
als ogen en oren fungeren om verdachte zaken te melden. 
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70 VVD 23 1 55 Onderzoekstrajecten naar criminele activiteiten afgebroken? Welke soorten criminele activiteiten worden hier bedoeld?  
Antwoord: 
Het betreft hier onderzoek naar ondermijnende activiteiten. De vertraging betreft capaciteitsproblemen bij externe 
partners. 
 

71 VVD 24 1 55 Waarom hoger dan landelijk gemiddelde doorverwijzingen naar bureau Halt? 
Antwoord:  
De verschillen tussen Heemstede het landelijk cijfer zijn gering. De lokale cijfers kunnen per jaar flink schommelen. 
Ze zijn ook op basis van woonplaats. Dus als een jongere in een andere gemeente in overtreding is en wordt doorverwezen 
komt deze op naam van Heemstede. Voorbeeld hierbij is het gebruik van valse identiteitskaarten om de horeca of festivals 
binnen te komen. 
Als er dan elders op een bepaald moment streng gecontroleerd wordt heeft dat invloed op de cijfers. Bij de komende 
jaarwisseling gaat er door onze handhavers bij vuurwerkovertredingen doorverwezen worden naar Halt. Als deze lokale 
actie resultaat oplevert heeft zal dat de cijfers om hoog stuwen. 
 

72 VVD 25 1 57 Waar vinden we de kosten terug voor de uitbreiding 0,5 fte, anders gezegd, we zien geen voorgenomen investering voor 
programma 1: waar wordt de 0.5 fte van betaald? 
Antwoord: 
Conform de begroting 2020 is besloten tot uitbreiding van de basisbezetting met vaste formatie (totaal € 279.000) op een 
aantal gebieden. Eén van deze gebieden betrof uitbreiding op Openbare orde en veiligheid met specifiek aandachtsgebied 
‘ondermijning’. De uitbreiding van 0,5 fte wordt hieruit betaald.  
 

73 HBB 26 1 57 Brandweerkazerne: 
Vraag: Waarom leidt een eigendomsoverdracht van de kazerne tot hogere kosten?  
Vraag: Wat zijn de baten van deze overdracht?  
Indien er geen noemenswaardige baten zijn en dit pand verliest haar noodzaak omdat de brandweer centraler geregeld gaat 
worden, heeft Heemstede dan een terugkoopgarantie bedongen? Zo nee, waarom niet? 
Antwoord:  
De kazerne is reeds in 2013 om fiscale redenen overgedragen aan de VRK. De kazerne is zonder de grond. Het pand is 
overgedragen op basis van een opstalrecht voor de resterende economische levensduur van de kazerne. Dat is budgettair 
neutraal geregeld. 
Na het verstrijken van de economische levensduur van de kazerne of als het pand de eerder noodzaak verliest als 
brandweerkazerne valt het eigendom automatisch terug aan de gemeente omdat zij eigenaar is gebleven van de grond. 
Daarvoor is geen vergoeding verschuldigd.  
Bestuurlijk is destijds besloten dat het onderhoud achter bleef bij de gemeenten. Thans worden alle kazernes in eigendom en 
onderhoud overgedragen aan de VRK. De basis voor het onderhoud is vastgelegd in een 0-meting die is uitgevoerd door een 
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extern bedrijf. In het onderhoudsplan wordt een hogere norm (NEN-normering) gehanteerd dan de gemeente had (“sober 
doch doelmatig”). Hierdoor zijn de jaarlijkse onderhoudslasten gestegen. 
 

74 D66 11 1 57 Huisvestingslasten voor de brandweerkazerne van in totaal € 12.000, wegens eigendomsoverdracht van de 
brandweerkazerne naar de VRK. Geen zorgelijk bedrag maar wel vreemd. Hoe komt dit? 
Antwoord: 
Zie antwoord vraag 73. 
 

     Programma 2 

75 HBB 29 2 61 Hogere kwaliteit van de openbare ruimte 

Vraag: Waar kunnen we het gereserveerde budget hiervoor vinden? 

Antwoord: 

Afgesproken is dat de onderhoudsachterstand aan wegverhardingen in vier jaar tijd (tussen 2019 en 2022) wordt 
weggewerkt. Daarvoor zijn geen extra middelen  nodig: de Voorziening onderhoud wegen beschikt over voldoende 
middelen voor het uitvoeren van dit extra onderhoud. 
 

76 GL 10 2 62 De verkeersveiligheid op de Binnenweg wordt in 2021 geëvalueerd. Hoe worden omwonenden, winkeliers en winkelend 
publiek daarbij betrokken? Wordt met de aanbevelingen die daaruit komen rekening gehouden met de toekomstige Vomar 
parkeergage. Wordt de relatie gelegd met het reguleren van de autostroom met parkeergelden. Kortom wanneer kan de 
raad een plan van aanpak tegemoet zien? 
Antwoord: 
Een plan van aanpak voor de verkeersveiligheid op de Binnenweg kunt u medio 2021 tegemoet zien. De omwonenden, de 
winkeliers en de bezoekers van het centrum worden hierin betrokken. 
De toekomstige Vomar parkeergarage is daarbij een gegeven, en wordt daarin dus betrokken. 
Betaald parkeren is in principe een regulerende maatregel. Zonder (diverse) maatregelen zou het centrum op drukke dagen 
te vol komen staan met geparkeerde auto’s. In die zin wordt het aantal auto’s dat in het centrum geparkeerd wordt 
daarmee deels gereguleerd. Aan de andere kant is het niet zo dat de hoogte van het parkeertarief er op gericht is de auto 
uit het centrum te weren.  
 

77 VVD 26 2 62 Risicoanalyse verkeersveiligheid  
Wanneer komt de risico analyse verkeersveiligheid? Welke cijfers liggen hieraan ten grondslag? Door wie worden deze 
cijfers aangeleverd?      
Antwoord:     
De Heemsteedse risicoanalyse verkeersveiligheid moet voor september 2021 aangeleverd en wordt in de eerste helft van 
2021 afgerond. De uitwerking van het rijksprogramma Strategisch Plan Verkeersveiligheid 2030 (SPV) is gekoppeld (en is 
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stapelbaar) met de provinciale subsidieregeling Kleine Infrastructuur Noord-Holland ten behoeve van de verbetering van de 
verkeersveiligheid.  
De ongevallencijfers zijn centraal door de provincie geleverd (bron is VIA/STAT) en voor overige risicothema’s uit andere 
bronnen: gedrag (CJIB/HELMGRAS), bevolkingssamenstelling (gemeente) en wegtypen (gemeente). 
                                                                                                                                          

78 VVD 27 2 62 Oversteekplaatsen - Welke twee oversteekplaatsen worden bedoeld voor aanvullende attentiemaatregelen? 
Antwoord: 
De in de begroting 2021 bedoelde twee oversteken zijn: 

1. Zandvoortselaan – Orchideeënlaan. Hier worden korte termijn maatregelen toegepast en geen lange termijn 
maatregelen in verband met het onderhoudswerk dat hier staat gepland voor 2022. 

2. Voetgangersoversteekplaats op de Zandvoortselaan-west t.h.v. de Stormvogelweg 
 

Indien na uitvoering nog voldoende budget beschikbaar is, wordt een extra oversteeklocatie aangepakt. 
                                                                                                                      

79 VVD 28 2 62 30 km. Aanpassingen  
Waarom zijn Lanckhorstlaan en Javalaan eruit gelaten? 
Antwoord:  
De herinrichting van de Van Merlenlaan, de Camplaan (west) en de Valkenburgerlaan (noord) is uit het 
Wegcategoriseringsplan ‘gelicht’ omdat er zo snel mogelijk tot uitvoering overgaan wordt als gevolg van de noodzaak de 
riolering in de Van Merlenlaan te vervangen. Dan kan werk met werk gemaakt worden. De overige wegen die in het 
Wegcategoriseringsplan zijn genomineerd als 30 km/uur weg, zoals de Lanckhorstlaan en de Javalaan, zijn onderdeel van de 
planning in het Wegcategoriseringsplan zoals dat in januari aan de raad wordt aangeboden. 
                                                                                                                                                  

80 VVD 29 2 63 Aanpassing OV lijnen – De OV lijnen worden aangepast ‘ er ontstaat een meer efficiënt en eenduidiger lijnennet. Hoe ziet dit 
nieuwe lijnennet eruit? Hoe wordt hiermee de toegankelijkheid van (heel)Heemstede verbeterd? 
Antwoord: 
De aanpassing van het openbaar vervoer in Heemstede per november 2020 is een efficiency maatregel, binnen de 
concessievoorwaarden van het openbaar vervoer. Connexxion heeft ervoor gezorgd niet slechts te bezuinigen, maar ook 
een stroomlijning van de lijnvoering te verkrijgen, in samenhang met de overige buslijnen die (buiten deze concessie om) 
door Heemstede gaan. Voor Heemstede betekent dit dat er geen haltes verdwijnen, maar dat er op sommige trajecten 
minder frequent bussen rijden (lijnen 14 en 4, station – Glip).  
De gemeente blijft streven naar een fijnmazig netwerk van OV-lijnen, maar heeft tegelijkertijd te maken met een 
achterblijvende vraag naar het beschikbare openbaar vervoer. Dit staat los van de gevolgen van de Coronacrisis. Het OV in 
Nederland heeft te kampen met een gemiddelde verlaging van de bezettingsgraad van 45%. Het rijk heeft voorlopig (in 
ieder geval tot juli 2021) extra geld beschikbaar gesteld om de lijnvoering in stand te houden. De gemeente zal zich, in 
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samenspraak met de regionale partners en Connexxion beraden op hoe het openbaar vervoer zich in de nabije toekomst 
kan herstellen, wanneer alsnog besloten wordt deze subsidie na juli 2021 te beëindigen. 
 

81 VVD 30 2 63 Hoe is hierin de ‘last mile’ in het OV voor ouderen en kwetsbaren geregeld? 
Antwoord: 
De gewijzigde lijnvoering brengt geen verbetering of verslechtering van de loopafstand van voorzieningen naar de halte, 
zodat de ‘last mile’ er niet op voor- of achteruit gaat. Wel is er een frequentieverlaging.   
 

82 HBB 30 2 63 Fietspad Westelijke Randweg en aansluiting Vogelpark 

Vraag: Hoe zit het met Vogelpark? Er waren voor en tegenstanders van dat fietspad naar de Randweg. Komt dat er nou 

toch? Zo ja wat is de motivatie hiervan? 

Antwoord:  

Bij de uitvoering van dit regionale (door)fietsproject moeten nog enkele knelpunten worden opgelost, waarvan de 
doorsteek bij de Roerdomplaan er één is. De provincie is als uitvoerder van het project op ambtelijk niveau bezig om naar 
passende  oplossingen te zoeken. Een nog niet opgelost knelpunt dat hiermee samenhangt is de oversteek van de 
Leidsevaart. De gemeente blijft betrokken bij de plannen en de eventuele aanpassingen. 
 

83 GL 11 2 63 Wat is de stand van zaken m.b.t. de fietsroute Haarlemmermeer – Heemstede – Zandvoort? Is ProRail ook betrokken 
vanwege de vervanging van de spoorwegovergang bij Leyduin 
Antwoord:  
Dat betreft de niet actief beveiligde overweg (NABO) bij Leyduin. De Adviesgroep Infrastructuur en Recreatie (2012) 
concludeert in een inventarisatie van NABO’s over deze spoorwegovergang dat van opheffing van deze overweg pas sprake 
kan zijn, als er een veilig alternatief gevonden is. ProRail is mede-initiatiefnemer van deze inventarisatie en neemt de helft 
van de kosten voor de bouw van een alternatief voor haar rekening. Voor de rest gaat ze er vanuit dat de wegbeheerder van 
de kruisende weg die kosten dekt. Vandaar dat gezocht wordt naar een koppeling met het project van de fietsroute 
Haarlemmermeer via Leyduin naar Zandvoort. Onder aanvoering van ProRail worden gesprekken gevoerd met Waternet, 
Landschap Noord-Holland, de Fiets- en Wandelbond en de gemeente. 
 
De provincie is in 2009 gestart met het plan voor het westelijk deel van de fietsroute (van de Vogelenzangseweg naar 
Zandvoort door de Waterleidingduinen) in samenhang met de  aanleg van het Ecoduct over de Zantvoortselaan. De 
provincie en de gemeente Zandvoort kregen benodigde Flora- en Faunaontheffing bij de rechter niet rond. Sindsdien ligt dit 
stil. 
De regio Zuid Kennemerland wil dit alsnog oppakken en tegelijk de ontbrekende schakel tussen het bestaande fietspad in 
Haarlemmermeer (tot Zwaanshoek) en de Vogelenzangseweg toevoegen. Hierdoor ontstaat een samenhangende fietsroute 
vanuit Haarlemmermeer naar Zandvoort, indien mogelijk via een nieuwe spoorwegkruising bij Leyduin.  
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Voor die schakel zijn er verschillende verbindingen denkbaar. De koppeling met de Duinpolderweg is inmiddels afgevallen. 
Via de Bennebroekerbrug en Bennebroek kan de route zowel langs de Meerweg in Bennebroek als door de woonbuurt ten 
zuiden van de Meerweg gekozen worden. Deze laatste is de MRA-voorkeursroute. Er is de laatste jaren weinig voortgang 
geboekt. Een nieuwe kans ontstaat mogelijk met de in Haarlemmermeer voorgenomen bebouwing in Cruquius. 
 

84 HBB 31 2 64 Vervangen pontje Cruquiushaven  

Vraag: De titel suggereert een nieuwe pont? Wat zijn de kosten hiervan en wat voor soort pont / overgang wordt hier 

gerealiseerd? 

Antwoord: 
Dit betreft het verbeteren van de pontverbinding Meermond (Cruquiushaven). Inmiddels is de “Design and Construct” 
aanbesteding geweest. De winnende aannemer heeft daarbij een geheel nieuwe kabelveerpont aangeboden. Kosten 
hiervan zijn € 90.000. Dit plan wordt nu uitgewerkt en in het voorjaar kan de uitvoering plaatsvinden. (Zie collegebesluit van 
22 september 2020, aangeboden als C-stuk). 
 

85 HBB 32 2 64 Maatregelen extreme weersomstandigheden.  

Vraag: Wat zijn de extra maatregelen? Is er een plan? Zijn er voor het plan en of de maatregelen ook bedragen opgenomen 

in de begroting? 

Antwoord: 

Er wordt nu hard gewerkt in het traject dat voorafgaand aan het opstellen van beleid en een uitvoeringsagenda doorlopen 
moet worden. Onder dat voorbereidende traject vallen onderzoeken naar de effecten van klimaatverandering voor de 
onderwerpen: wateroverlast, droogte, hittestress en waterveiligheid. Daarnaast worden de voorgeschreven risicodialogen 
gevoerd. Uit dit traject volgen de benodigde maatregelen in een uitvoeringsagenda. Voor het doorlopen van het traject en 
het opstellen van het plan is al eerder budget in de gemeentebegroting opgenomen. Voor de maatregelen nog niet. Dat 
gebeurt pas nadat de uitvoeringsagenda is vastgesteld. 
 

86 VVD 31 2 64 Asfaltonderhoud Heemsteedse Dreef: komt hier fluisterasfalt? 
Antwoord: 
Groot asfaltonderhoud is gepland in het wegvak tussen Wipperplein en Johan Wagenaarlaan.  
In de commissie Ruimte van 12 november komt een collegevoorstel Groot Onderhoud Heemsteedse Dreef, 
asfaltonderhoud, als B-stuk aan de orde. Hierin worden de (on-)mogelijkheden van toepassing van een geluidsreducerende 
asfaltdeklaag beschreven. 
 
 

87 VVD 32 2 65 Er zijn in 2020 verkeersdruk/verkeerstellingen gehouden> hoe representatief zijn die metingen gezien de corona 
Antwoord: 
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Het verkeersmodel van de gemeente Heemstede wordt dit jaar grootschalig gevoed met verkeersdata. Enerzijds door 
middel van data over intensiteiten die uit de VRI’s naar voren komen. Hierbij wordt uiteraard gekozen voor maatgevende 
momenten (in dit geval: voorafgaand aan de coronatijd). Anderzijds wordt het verkeersmodel gevoed door de mechanische 
tellingen die de gemeente Heemstede in november 2019 heeft laten uitvoeren op alle gebiedsontsluitingswegen. Deze 
mechanische tellingen zijn in eerste instantie uitgevoerd om te onderzoeken hoeveel vrachtverkeer in onze gemeente rijdt. 
Daarnaast hebben deze tellingen een bijdrage geleverd aan het wegcategoriseringsplan.  

88 HBB 33 2 65 Effectievere invulling ligplaatsen pleziervaart 

Vraag: Wat moeten we ons bij het “grote project” voorstellen?  

Antwoord:  
Met het breed insteken van het nieuwe ligplaatsenbeleid willen we de volgende doelen behalen: een kleinere wachtlijst, 
kostendekkende voorzieningen, minder problemen met en voor handhaving en intern de taakverdeling en 
verantwoordelijkheden helder. 
 

89 GL 12 2 67 Exploitatietekort havens in 2021 is €61k. Welke havens betreft dit; gaat het ook om het verenigingsleven)? 
Antwoord:  
Nee, dit betreft uitsluitend de haven uit het plan “ontwikkeling Haven van Heemstede, vaststelling definitief ontwerp” 
(Raadsbesluit 28 november 2019, A stuk) en ziet niet op het verenigingsleven. Het exploitatietekort bedraagt overigens geen 
€ 61.000 maar € 11.000 omdat de afschrijvingen voor € 50.000 worden gedekt door een onttrekking aan de 
bestemmingsreserve “ afschrijving Haven”. In de begroting wordt uitgegaan van een (gedeeltelijke) oplevering van de haven 
vanaf 2021. Daarom  wordt vanaf 2021 rekening gehouden met het volledige exploitatietekort overeenkomstig het 
raadsbesluit. 
 

90 D66 12 2 68 Vervanging riolering Van Merlenlaan 440K. Inclusief andere verkeersaanpassingen? 
Antwoord: 
Het genoemde bedrag behelst de vervanging van het riool en het opnieuw inrichten van de weg. Dit is overigens het bedrag 
voor ‘wegen’. Bij programma 7, pagina 111, staan de bedragen voor ‘riolen’ en ‘drainage’, resp. € 929.500 en € 53.500.  
Mocht de herinrichting als gevolg van het wijzigen van de maximum snelheid van 50 naar 30 km/uur leiden tot extra kosten 
boven dit begrootte bedrag, dan wordt voor die meerkosten een aanvullende kredietaanvraag gedaan aan de raad. 
 

     Programma 3 

91 HBB 34 3 71 Samen met ondernemers en anderen willen we door het organiseren van evenementen de lokale economie een impuls 

geven 

Vraag: Wat moeten we ons voorstellen bij deze impuls? 

Antwoord: 
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De impuls om in de energietransitie de lokale ondernemers in positie te brengen (o.a. HeemSteeds Duurzamer). De impuls 
om samen met ondernemers de inwoners te stimuleren duurzame producten te kopen (Sustainable fashion week, 
HeemSteeds Gezwam, Foodbox Heemstede, actief promoten van duurzame ondernemers en dergelijke). De impuls het MKB 
hun bedrijfspanden te laten verduurzamen door lokale ondernemers. De impuls om samen met de ondernemers het 
Bloemencorso evenement groter te maken in Heemstede.  Dit zijn een aantal voorbeelden waar we als gemeente een 
aanjagende en/of faciliterende rol hebben.  
 

92 HBB 35 3 72 Exploitatie van de haven  

Vraag: hebben we al een exploitant voor de haven 
Antwoord: 
De haven wordt door ons als gemeente zelf geëxploiteerd. Er is wel inmiddels een aantal ondernemers die aangegeven 
hebben interesse te hebben om huursloepen aan te bieden.  
 

93 HBB 36 3 72 ondersteunen circulaire economie 
Vraag: hoe ondersteunt u de circulaire economie bij onze ondernemers? En wat zijn de hierin behaalde resultaten? 
Antwoord: 
We ondersteunen de circulaire economie door actief op regionaal niveau mee te doen aan programma’s voor ondernemers 
in het MKB. Bijvoorbeeld C-district vanuit de MRA en het programma Impactvol Ondernemen met Haarlem, Heemstede, 
Zandvoort en Bloemendaal. We stimuleren dat Heemsteedse ondernemers actief bijdragen aan deze netwerken. Op 
regionaal niveau kunnen ondernemers van elkaar leren en met elkaar samenwerken om bij te dragen aan de circulaire 
economie.  
In het Brood van Bakkerij van Vessem zit bijvoorbeeld waardevolle restproducten van de bierbrouwerij van de Jopenkerk. 
Van Streek (lokale boerenmarkt) is een aantal jaar geleden begonnen in nauwe samenwerking met de gemeente en lokale 
ondernemers in de boerderij van Milatz ‘de Dinkelhoeve’ en wordt nu voortgezet bij Zorgboerderij Spaarnwoude. Waar 
lokale ondernemers hun producten kunnen verkopen voor lokale afnemers in deze regio.  
Een behaald resultaat tot nu toe is HeemSteeds Gezwam waarbij koffiedik wordt ingezameld bij een aantal Heemsteedse 
ondernemers, deze wordt door bewoners van de Hartekamp ingezameld en daarop worden zwammen gekweekt. Ook dit 
gebeurt  samen met bewoners van de Hartekamp (dagbesteding) onder begeleiding van professionals. De zwammen 
worden vervolgens lokaal verwerkt en verkocht. Door corona ligt dit proces nu op een laag pitje omdat bewoners van de 
Hartekamp nu niet ingezet worden voor dagbesteding.  
 

94 PvdA 2 3 72 Kan in de beleidsindicator “vestiging van bedrijven” onderscheid gemaakt worden naar ZZP-ers en het aantal vestigingen in 
het midden-, klein en grootbedrijf met het aantal werknemers in het bedrijf?  
Antwoord: 
Deze indicator is een wettelijke indicator, waarbij de gegevens beschikbaar worden gesteld door waarstaatjegemeente.nl en 
mogen we niet zomaar wijzigen. Mocht de raad het willen, kunnen we de gevraagde gegevens, indien beschikbaar, bij een 
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volgende begroting opnemen als extra indicator. 
 

95 VVD 33 3 72 Wat houdt het ‘Economisch Actieprogramma’ in?          
Antwoord: 
Het huidige Economisch Actieprogramma Heemstede loopt van 2016 tot en met 2020 en deze is aan actualisatie toe. Gezien 
alle ontwikkelingen rondom de coronapandemie en de enorme impact op de economie is het raadzaam om eerst deze 
impact goed in beeld te krijgen alvorens een nieuw Economisch Actieprogramma wordt opgezet. Hierin formuleren we 
samen met ondernemers en op basis van economische data acties die bijdragen aan de economie van Heemstede.      
                                                                                                                                                        

96 VVD 34 3 72 Opleveren haven - Huidige planning oplevering Haven: Medio 2021: gaat dat lukken? 
Antwoord: 
Voor zover er nu voorzien kan worden is deze planning haalbaar. 
 

     Programma 4 

97 PvdA 3 4 78 Met ingang van het schooljaar 2021-2022 biedt het college de scholen een keuzemenu van activiteiten aan.  Enerzijds lijkt 
dit de scholen de ruimte te bieden om te kiezen voor activiteiten die aansluiten bij het curriculum van de school.  
Maar tegelijkertijd bestaat het risico dat de (door de raad essentieel geachte) activiteiten, zoals leefstijlinterventies of 
cultuureducatie onderbenut worden. Hoe denkt het college hierop te “sturen”, nu de door Heemstede gefinancierde 
combinatiefunctionarissen een duidelijke resultaatgerichte opdracht meekrijgen? Of wordt dat ook losgelaten? 
Antwoord: 
Het keuzemenu blijft gebaseerd op de onderwijswetgeving en onderliggende regelgeving. In Heemstede is de grondslag 
hiervoor de Verordening materiële financiële gelijkstelling onderwijs Heemstede 2013. Scholen kunnen op grond van deze 
verordening een aanvraag doen voor diverse activiteiten. De gemeenteraad heeft bepaald om welke activiteiten het gaat en 
het is aan de schoolbesturen om er gebruik van te maken. Het is uiteraard wenselijk dat het aanbod aansluit op de vraag en 
dat de activiteiten aansluiten op de uitdagingen van de tijd waarin kinderen nu leren en leven. Dit vraagt om afstemming en 
actualisering en daar nemen we de komende periode de tijd voor. Wij willen sturen door te verleiden. 
 

98 PvdA 4 4 78 Het percentage schoolverlaters is weliswaar laag, maar in 2018 niet gedaald. Zijn er al cijfers beschikbaar over 2019 en de 
eerste helft 2020? 
Antwoord: 
De cijfers voor het schooljaar 2019-2020 zijn opgenomen in het Jaarverslag van het Leerplein. Dit verslag is door het bestuur 

van de GR Schoolverzuim en voortijdig schoolverlaten onlangs vastgesteld. Het verslag wordt binnenkort ter kennisname 

aan de gemeenteraad aangeboden. Vooruitlopend daarop hieronder de cijfers van het aantal voortijdig schoolverlaters van 
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de afgelopen drie schooljaren: 

 
99 VVD 35 4 78 Welke leefstijlinterventies worden er op dit moment aangeboden aan de  basisscholen in Heemstede? 

Antwoord: 
Sportsupport (met inzet combinatiefuncties) is in opdracht van de gemeente actief op alle Heemsteedse basisscholen. Zij 
stimuleren de kinderen tot een gezonde leefstijl: gezond eten en voldoende te bewegen. Het is belangrijk dat kinderen 
voorbereid zijn op de toekomst en dat de activiteiten die de gemeente aanbiedt ook aansluiten op die toekomst. 
 

100 VVD 36 4 78 Welke 21e eeuwse vaardigheden worden precies aangeboden en hoe is het College tot de keuze daarvan gekomen? 
Antwoord: 
21e eeuwse vaardigheden omvatten inderdaad een breed scala aan vaardigheden: o.a. creatief denken, samenwerken, 
communiceren en ICT-basisvaardigheden. Het is uiteraard aan het onderwijs om hier invulling aan te geven maar als 
gemeente willen wij bij het subsidiëren van projecten deze vaardigheden centraal stellen. 
 

101 VVD 37 4 78 Welke natuur- en milieueducatie wordt er precies aangeboden?   
Antwoord: 
De gemeente ondersteunt al geruime tijd natuur en milieu-educatie op de basisscholen. Per school is een budget 
beschikbaar en de scholen kunnen door indiening van een bestedingsplan een beroep doen op deze middelen. De 
activiteiten verschillen dus per school.                                                                                                                       
                                                                                                                                                

102 VVD 38 4 79 Het gegeven overzicht van de kapitaalslasten en de investeringen zijn gebaseerd op het oorspronkelijke IHP met nieuwbouw 
op de huidige locatie. Kan de wethouder aangeven hoe het plaatje eruit gaat zien als de Nicolaas Beets geherhuisvest wordt 
in het Lorentz de Haas laboratorium?  
Antwoord: 

In juni jl. is dit besproken in de commissie Samenleving en is er een positieve zienswijze afgegeven om de ingebruikneming 
van het Lorentz de Haas door de Nicolaas Beetsschool nader te onderzoeken. Dit onderzoek loopt en de resultaten zullen 
aan u voorgelegd worden. Op dit moment kunnen we daar niet op vooruitlopen. Bij het besproken voorstel in juni zit een 
bijlage 2 waarin een indicatie van de financiële consequenties van een mogelijke verhuizing wordt gegeven. Hieronder de 
plussen en minnen van de optie Lorentz De Haas. 
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103 
 

CDA 7 4 80 Wanneer komt er een voorstel voor het vervolg IHP? 
In de kredieten wordt iets minder dan € 1 mln gevraagd voor de nieuwbouw Nicolaas Beets en 2e tijdelijke huisvesting IHP.  
Antwoord: 
De raad heeft op twee momenten budgetten beschikbaar gesteld voor de nieuwbouw van de Nicolaas Beets (Voorjaarsnota 
2019 en vaststelling IHP december 2019). Deze bedragen, en de bedragen die staan opgenomen in de begroting voor 2021 
zijn gebaseerd op de bedragen die in het IHP staan. 
De geraamde investeringen hebben betrekking op de situatie dat de Nicolaas Beetsschool wordt gesloopt en op de huidige 
plek nieuwbouw krijgt. Op dit moment wordt onderzocht of de Nicolaas Beetsschool kan verhuizen naar het Lorentz De 
Haas op het SEIN terrein. Een definitief besluit hierover moet nog aan de gemeenteraad worden voorgelegd en in deze 
begroting wordt daar nog niet op vooruitgelopen. Het streven is eind dit jaar een voorstel over de toekomstige locatie van 
de Nicolaas Beetsschool gereed te hebben. 
 

104 GL 13 4 80 Er is nu 2 maal € 92.700 geraamd om de N. Beets gasloos te herbouwen en 2 maal € 609.119 voor de nieuwbouw en 2 maal 
€ 390.000 voor een 2e tijdelijke huisvesting. Inmiddels is bekend dat de N. Beets na een verbouw en met een aanbouw naar 
het Lorentz de Haas op het SEIN-terrein verhuist en het oude gebouw van de N. Beets tijdelijke huisvesting wordt. Hoe 
verhoudt zich dat tot de genoemde posten in de tabel met voorgenomen investeringen? 

Antwoord:  
De geraamde investeringen hebben betrekking op de situatie dat de Nicolaas Beetsschool wordt gesloopt en op de huidige 
plek nieuwbouw krijgt. Zoals beschreven in het Integraal Huisvestingsplan Primair Onderwijs 2019-2039. Op dit moment 
wordt onderzocht of de Nicolaas Beetsschool kan verhuizen naar het Lorentz De Haas op het SEIN terrein. Een definitief 
besluit hierover moet nog aan de gemeenteraad worden voorgelegd en in deze begroting wordt daar nog niet op 
vooruitgelopen.  
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105 D66 13 4 80 Geen nieuwbouw maar renovatie van Nic. Beetsschool. 
Antwoord: 
De geraamde investeringen hebben betrekking op de situatie dat de Nicolaas Beetsschool wordt gesloopt en op de huidige 
plek nieuwbouw krijgt. Zoals beschreven in het Integraal Huisvestingsplan Primair Onderwijs 2019-2039. Op dit moment 
wordt onderzocht of de Nicolaas Beetsschool kan verhuizen naar het Lorentz De Haas op het SEIN terrein. Een definitief 
besluit hierover moet nog aan de gemeenteraad worden voorgelegd en in deze begroting wordt daar nog niet op vooruit 

gelopen. In de tekst op pagina 80 wordt dit wel al toegelicht. 
 

106 D66 14 4 80 Nieuwbouw NB school @609K. Dus toch wel nieuwbouw? 
Antwoord:  
Zie bovenstaande vraag. 
  

     Programma 5 
107 VVD 39 5 83 Biodiversiteit - welke concrete maatregelen heeft het College in gedachten om de biodiversiteit te vergroten, welke kosten 

zijn daarvoor begroot en onder welk taakveld valt dat precies?           
Antwoord: 
Door het opstellen van de Nota Ecologie wordt inzichtelijk gemaakt waar ecologie en biodiversiteit in Heemstede al hoog 
zijn, waar we ze kunnen verbeteren en welke maatregelen daarvoor nodig zijn. Hierbij kan ook een globale inschatting 
worden gemaakt van de kosten. Een voorbeeld is onder meer de aanleg van natuurvriendelijke oevers.   
                                                                                                                                                                                                                                                                                   

108 VVD 40 5 83 Zichtbaarheid cultuurhistorie - Het college gaat inzetten op initiatieven die de zichtbaarheid van (cultuur)historie op locatie 
vergroten, kan de wethouder een tipje van de sluier oplichten wat voor soort initiatieven dat zouden kunnen zijn? Is daar 
geld voor beschikbaar? Onder welk taakveld? (onder 5.5 staat niets begroot) 
Antwoord: 
O.a. door het continueren van het voorzien van de monumenten in Heemstede van een monumentenschildje (met QR code) 
en het opstellen van een Kerkenvisie. De kosten van het monumentenschildje worden binnen het cultuurbudget 
opgevangen. Voor het opstellen van de Kerkenvisie is een subsidie van € 25.000 ontvangen van het Ministerie van OCenW.   
 

109 VVD 41 5 83 initiatieven op welk vlak precies? Gezamenlijke activiteiten zullen naar aangenomen mag worden de sociale cohesie 
versterken, maar hoe levert dit economische winst op?     
Antwoord: 
Door Park Meermond, het wandelbos en de kinderboerderij continue te verbeteren, zijn deze locaties geschikt om 
uiteenlopende activiteiten te ontplooien waar mensen elkaar kunnen ontmoeten, zoals bijvoorbeeld een wandelclub of een 
kinderverjaardag. Hierbij kunnen ook mensen van buiten Heemstede aanhaken en kennis maken met de gemeente. Dit kan 
leiden tot vervolgbezoek waarbij lokale ondernemers door extra klandizie een bijdrage leveren aan de economie.    
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110 VVD 42 5 84 Combinatiefunctionaris  

Prachtig dat er een combinatiefunctionaris cultuur en leefstijl komt! Maar cultuur en leefstijl zijn wel fundamenteel twee 
verschillende disciplines, komt er dan 1 functionaris per discipline?  Wat houdt het ‘verbreden’ van de 
combinatiefunctionarissen precies in?   
Antwoord:  
 
De ambitie ligt in het verbreden van de combinatiefunctionarissen naar cultuur en leefstijl. Dit hoeft inderdaad niet één 
functionaris te zijn. Van oudsher wordt in Heemstede de combinatiefunctionaris vooral ingezet als buurtsportcoach. Een 
buurtsportcoach heeft als taak het beweegonderwijs op en rond scholen te versterken en een leven lang inclusief sporten 
en bewegen mogelijk te maken. 
 
Met de verbreding van de doelstellingen van de Brede Impuls Combinatiefuncties is een bredere inzet mogelijk dan alleen 
buursportcoaches. Vandaar de zinsnede ‘verbreden van de combinatiefunctionarissen’. Dit betreft de leefstijlcoach: dit is 
een functionaris die kennis heeft van gezond gedrag (gezond eten, voldoende bewegen, niet roken etc.), deze kennis 
verspreidt en kan omzetten naar interventies op dit gebied. Diverse professionals kunnen als leefstijlcoach opereren. 
Jeugdwerkers, buurtsportcoaches, gymleraren etc. en de cultuurcoach: welke is aangesteld bij een culturele organisatie en 
als taak heeft het cultuuronderwijs op en rond scholen te versterken en (Talent)ontwikkeling van jeugd en jongeren te 
stimuleren. 
 
De maximale inzet aan combinatiefunctionarissen is overigens 5,84 Fte.  
                                                                                                                                                                                    

111 VVD 43 5 84 Wandel- en fietsnetwerken - Wat houdt deze ‘actieve rol’ (wandel- en fietsnetwerk Noord-Holland) precies in? Is al bekend 
hoe ons wandelnetwerk er precies gaat uitzien? Waar zijn de TOP’s gepland? Wat zijn de kosten die gepaard gaan met het 
realiseren van een wandelnetwerk Zuid-Kennemerland?  
Antwoord: 
Gemeente Heemstede is nauw betrokken bij de totstandkoming van het Wandelnetwerk Zuid-Kennemerland. In opdracht 
van Recreatie Noord-Holland is door een routebureau een concept- ontwerp gemaakt van het wandelnetwerk in de 
gemeente en een eerste voorstel van de locatie van TOP’s (voorbeelden in Heemstede zijn het station H-A en het 
wandelbos). Een subsidieaanvraag is ingediend bij de Provincie Noord-Holland voor cofinanciering. Zodra deze subsidie is 
toegekend, wordt samen met de gemeente een definitief ontwerp gemaakt. Voor de aanleg van het nieuwe wandelnetwerk 
staat € 15.000 op de begroting.   
 

112 GL 14 5 84 Actualisatie speelvisie. Enkele scholen hebben leerlingenraden. Worden zij betrokken bij deze actualisatie? 
Antwoord:  
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Op het moment dat er daadwerkelijk een speelplek wordt opgepakt, wordt er op maat in en met de betreffende buurt/wijk 
de participatie opgepakt. Bij de aanwezigheid van een school in deze buurt/wijk wordt zeker ook de school (en/of een 
leerlingenraad) betrokken. 
 

113 HBB 37 5 85 Nota ecologie 
Vraag: waarom doen we dit, en wat is het nut en noodzaak van deze? 
Antwoord:  
In de aangenomen Nota Duurzaamheid (2020-2024)  zijn 5 hoofdthema’s gedefinieerd. Ecologie is een van de 5 
hoofdthema’s. De ambitie vanuit Nota Duurzaamheid is: 
Behoud en zo mogelijk versterken van de biologische diversiteit, het duurzame gebruik en de bescherming van waardevolle 
cultuurlandschappen. 
o Biodiversiteit behouden en vergroten 
o Kwalitatief en kwantitatief verbeteren van het groen en het bomenbestand in de gemeente. 
o Versterken ecologische waarden van oevers, water en land 
o behoud en het zo mogelijk versterken van de recreatieve, de educatieve en de belevingswaarde van natuur en landschap. 
Gemeente Heemstede heeft als groene gemeente veel oog voor ecologische waarden (bij herinrichting, beheer en 
onderhoud). Met de Nota Ecologie wil Heemstede in samenwerking met stakeholders uit de regio bepalen welke kansen de 
gemeente kan pakken om ecologie breed in het beleid te verankeren.  
Ecologie heeft raakvlakken met vele beleidsvelden, waaronder klimaatadaptatie en waterbeheer, en kan zo integraal 
worden opgepakt in lopende en toekomstige projecten.   
 

114 VVD 44 5 85 Wat moeten we ons voorstellen bij burgerparticipatie in openbaar groen? Als nieuwe oplossing wordt gesproken over de 
inzet van nieuwe doelgroepen? Welke? 
Antwoord: 
Onder burgerparticipatie verstaan we het inzetten van menskracht in het onderhoud en beheer van het groen buiten de 
eigen groendienst. 
Dit kan op kleine schaal gaan om het adopteren van boomspiegels, maar ook om het samenwerken met zelfstandige 
vrijwilligersgroepen en groepen vanuit de zorg (zoals de Hartekamp Groep).  
Ook steeds meer bewonersgroepen kunnen in samenwerking met de gemeente werkzaamheden uitvoeren om het groen in 
de eigen woonomgeving te beheren.  

 
115 VVD 45 5 87 taakveld 5.1 - De lasten voor sportbeleid en activering dalen, hoe komt dat? 

Antwoord: 
De lasten dalen van € 257.000 naar € 235.000, de mutatie van € 22.000 wordt veroorzaakt door: 

• voor € 27.000 lagere kosten, omdat de btw verhoging bij de subsidie voor het Sportpark niet van toepassing is. Hier 
staan gelijke lagere baten vanuit de SPUK tegenover (zie de toelichting bij baten taakveld 5.2 op pagina 88); 
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• voor € 2.000 lagere kosten, vanwege het niet begroten van rente (voordeel); 

• voor € 7.000 nemen de kosten toe conform afspraken vanuit het vastgestelde meerjarenonderhoudsplan Sportpark 
(nadeel). 

 
116 
 

GL 15 5 87 Inhaalafschrijvingen op sportvelden van €203k. Waarom wordt dit ingehaald en waar gaat het om? 
Antwoord:  
beide kunstgrasvoetbalvelden op Sportpark Groenendaal bij respectievelijk VEW/HFC en RCH dienen te worden vervangen 
in 2021. Conform het vigerende meerjarenonderhoudsplan Sportpark Groenendaal was de oorspronkelijke planning 
overigens respectievelijk vervanging in 2019 en in 2020. Beide kunstgrasvoetbalvelden zijn door adequaat dagelijks 
onderhoud langer meegegaan dan volgens deze planning. Waardoor de inhaalafschrijvingen ook significant lager zijn 
uitgevallen.  
 
In het verleden werden in de financiële stukken van de gemeente langere afschrijvingsperiode gehanteerd voor deze 
kunstgrasvoetbalvelden, namelijk 15 jaar. In praktijk en met vaststelling van het meerjarenonderhoudsplan Sportpark 
Groenendaal is gebleken dat een afschrijvingsperiode van 10 jaar realistischer is.  
 
Voor deze kunstgrasvoetbalvelden staat derhalve nog een restwaarde in de boeken die nu in één keer dient te worden 
afgeschreven. 
 

117 GL 16 5 88 Technische correctie van €73k op de servicekosten van Plein 1? Graag een toelichting. 
Antwoord:  
Op basis van raadsbesluit 711175 (raadsvergadering 19 december 2018) zijn zowel de servicekosten, als de doorbelasting 
van de servicekosten verhoogd met € 136.000, terwijl de bedragen aangevuld hadden moeten worden tot € 136.000. Het 
resultaat was dat in de structurele begroting zowel de lasten als de baten te hoog begroot waren en dat wordt met deze 
correctie hersteld (budgetneutraal, zowel aan de lasten- als aan de batenkant € 73k). 
 
 

118 HBB 38 5 89 Voorgenomen investeringen & Pagina 158 sport complex en tennisbanen. “Voorafgaand aan een investering vindt altijd 
eerst een keuring plaats ten aanzien van de noodzakelijkheid.”Vraag: is het niet zinvoller om dit voor de begroting te doen?  

Antwoord:  
De sporttechnische keuringen die hier worden bedoeld worden uitgevoerd door derden bijvoorbeeld Kiwa/ISA. Dit gebeurt 
veelal in opdracht van Sportplaza of in opdracht van de sportbonden zelf, bijvoorbeeld de Koninklijke Nederlandse Hockey 
Bond (KNHB). Vaak wordt hierbij ook aangesloten bij verplichte termijnen van de diverse bonden voor het overleggen van 
een sporttechnische keuring van een veld of baan. Deze termijnen sluiten dus niet altijd aan bij onze begrotingscyclus.  
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Mocht uit een sporttechnische keuringen overigens blijken dat een veld of baan langer meegaat dan zal dit in het eerst 
volgende document van de planning & control cyclus aan de raad worden gerapporteerd.  
 

119 VVD 46 5 89 Nieuw opgenomen ecologische bermen €10.000, betekent dit dat er per berm een plan gemaakt wordt wanneer er het 
beste gemaaid kan worden, dit ter bevordering van de biodiversiteit? In andere gemeentes wordt een bermen kaart 
gemaakt, gaan wij dat ook doen? 
Antwoord: 
In het digitale beheersysteem van de gemeente Heemstede staan alle   bermen op kaart ingetekend met het bijbehorende 
maaibeleid. Per berm wordt bekeken welk type vegetatie het meest kansrijk is om de biodiversiteit te vergroten.  Dit bedrag 
is bedoeld voor uitbreiding van het aantal ecologische bermen. 
 

120 HBB 39 5 89 Ten aanzien van de meerjarenraming boekjaar 2022; is het niet zinvoller om een aantal investeringslasten door te zetten 
naar 2023. Dit om de piek in 2022 enigszins af te vlakken. 
Antwoord: 
Specifiek voor het jaar 2022 geldt het volgende. Alle vermelden investeringen t.a.v. sport in dat jaar zijn investeringen die 
reeds zijn doorgeschoven vanuit eerdere jaren, aangezien deze velden en banen sporttechnisch nog in orde waren op het 
moment van keuring. Dit levert een financieel voordeel op. Mocht uit nieuwe sporttechnische keuringen blijken dat deze 
velden of banen nog langer mee kunnen zullen deze investeringen naar achter geschoven worden.  
 
Bij voorkeur zijn de sporttechnische keuringen leidend in het naar achteren schuiven van de investeringen in velden of 
banen. Voorop staat het veilig en verantwoord kunnen sporten en het voldoen aan de normen van de NOC/NSF en de 
respectievelijke sportbonden. Het bij voorbaat naar achter schuiven van investeringen kan leiden tot afkeuring van velden 
of banen en/of onveilige situaties voor sporters.  
 

     Programma 6 
121 GL 18 6 93 “Pas als de benodigde ondersteuning hiermee niet in voldoende mate gegeven kan worden, kan worden overgegaan tot een 

individuele of (maatwerk) voorziening.” Wat betekent  hier het woord ‘of’ en waarom staat ‘maatwerk’ tussen haakjes? 
Opmerking: Waarschijnlijk wordt hier bedoeld een individuele voorziening (=maatwerkvoorziening). Als dat zo is dan s.v.p. 
aanpassing in de tekst. 
Antwoord:  
Klopt. de tekst was: Pas als de benodigde ondersteuning hiermee niet in voldoende mate gegeven kan worden, kan worden 
overgegaan tot een individuele of (maatwerk)voorziening. Dit moet zijn: “… overgegaan tot een individuele voorziening, 
maatwerkvoorziening of persoonsgebonden budget.” Eerder in de tekst op pagina 93 moet dit ook “… bestaande uit 
algemene voorzieningen, individuele voorzieningen, maatwerkvoorzieningen en PGB.” zijn. 
 Individuele voorzieningen betreffen voorzieningen vanuit de Jeugdwet. Maatwerkvoorzieningen en PGB betreffen de 
voorzieningen vanuit Wmo.  
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122 VVD 47 6 93 De Nieuwe Route van Anke Siegers, zij is bij ons op bezoek geweest en heeft toen in haar presentatie al een en ander 
verteld over deze nieuwe route, is het mogelijk om als raadsleden de beschikking te krijgen over haar boek. Welke principes 
wil de wethouder het eerste gaan inzetten, en in hoeverre is de rijksoverheid ook al “mee” in deze route (noodzakelijk om 
tot ontschotting te komen)? 
Antwoord: 
We zullen er voor zorgen dat de leden van de commissie Samenleving het boek ontvangen. 
Eerste focus bij de implementatie van deze werkwijze ligt bij de complexe casuïstiek in de toegang (CJG en Loket). 
 

123 VVD 48 6 94 Wat hoopt het College te bereiken (voor Heemstede) in de deelname aan het Regionaal preventie-akkoord (bovenop 
Heemstede nu al zelf doet)? En kan het College een voorbeeld geven van hoe het Preventie-akkoord gekoppeld gaat worden 
aan het Sportakkoord. 
Antwoord: 
Een preventieakkoord biedt analoog aan het sportakkoord mogelijkheden om projecten met hulp van een 
uitvoeringsbudget van het rijk te financieren. Zonder een dergelijk akkoord kan Heemstede geen beroep doen op 
rijksmiddelen. Dit vinden wij een gemiste kans omdat wij wel inzetten op de thema’s die onder het preventieakkoord vallen. 
Voorbeelden van waar het preventieakkoord het sportakkoord raken zijn het stimuleren van meer bewegen en de rookvrije 
omgeving. 
 

124 VVD 49 6 94 Wijkanalyses 
Is er al een rooster voor de wijkanalyses van 2021 en de precieze aanpak?  
Antwoord: 
De aanpak van de wijkanalyses is vertraagd door de extra inzet als gevolg van de coronamaatregelen en daarom nog in 
voorbereiding. Zodra hierover meer bekend is zal de portefeuillehouder de commissie Samenleving nader informeren. 
 

125 
 

HBB 41 6 94 Inburgering statushouders  

Vraag: Hoe dragen we zorg voor het tijdig oriënteren van de inburgering? Zijn er bijvoorbeeld al taalscholen geselecteerd 
Antwoord: 
Antwoord: Regionaal zijn we bezig met de voorbereidingen van de nieuwe Wet inburgering die 1 juli 2021 in werking treedt. 
In januari 2021 starten we met de verwerving voor de leerroutes.  
 

126 HBB 42 6 94 Versterken sociale basis en informele netwerk (algemeen) 

Vraag: Wat gaat u precies doen om ouderen in de zogenaamde inclusieve samenleving te laten meedraaien?  

Antwoord: 

Kortgezegd houdt de inclusieve samenleving in dat iedereen meedoet en zich kan ontplooien van jong tot oud, van arm tot 
rijk. Om dit te kunnen realiseren zorgen we voor een stevige sociale basisinfrastructuur in Heemstede. Voor de doelgroep 
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ouderen wordt er een veelvoud aan activiteiten georganiseerd. Focussen we op de projecten die WIJ Heemstede 
organiseert dan betreft dit het navolgende. 
 
Wij Heemstede biedt voor de oudere inwoner van Heemstede diensten aan vanuit maatschappelijke dienstverlening. 
Tevens wordt er een divers aanbod aan welzijnsactiviteiten aangeboden in het kader van ontwikkeling, ontmoeting en 
ondersteunende activiteiten. Ook biedt WIJ Heemstede ouderen een plek binnen het vrijwilligerswerk. Voorbeelden hiervan 
zijn onder andere (zover dit uiteraard binnen de vigerende coronamaatregelen mogelijk is): 

• Heemsteedse maatjes project 

• het Ko-bus groepsvervoer 

• Ko-bus tochtjes 

• de Sociëteit, een wekelijkse ontmoetingsplek voor ouderen, waarbij wordt ingehaakt op leeftijdsfase gerelateerde 
problemen. 

o Bijvoorbeeld: gezongen met het koor Sing in en ouderen mochten hun oude poëziealbums meenemen en 
vervolgens werd er een nieuw Sociëteits-vriendenboek gemaakt. 

• Sociëteit Plus, o.a. Koffie met Kunst en Koffie met Muziek 

• Klussenbank 

• Administratieve thuishulp 

• Telefooncirkel 

• Het 80-jarig huisbezoek 

• Formulierenbrigade en de Belastinghulp 

• Specifiek in de beginperiode van corona (maart/april 2020): hebben de sociaal werkers alle ouderen, die de 
dienstverlening regelmatig ontvangen, die WIJ Heemstede vervoert of helpen met praktische ondersteuning, gebeld 
met de vraag hoe het met hen ging en of de eerste praktische hulp geregeld was. 

• Grote Letterboeken. Hierdoor konden slechtziende ouderen weer boeken lezen. 

• Buurtblik. Buurtblik is een filmproject voor en door 65-plussers. Met als doel ouderen in dit geval in Heemstede een 
wegwijzer te bieden naar activiteiten en ontmoetingen die bij hen passen. 

• Valpreventie in samenwerking met Sportservice. 
 

127 HBB 40 6 95 Schuldhulpverlening: 
Vraag: is het wellicht verstandig voor te sorteren op een grotere vraag naar schuldhulpverlening? 

Antwoord:  

Antwoord: De verwachting is dat de lasten schuldhulpverlening in 2021 flink zullen gaan stijgen omdat meer mensen in 
financiële problemen komen vanwege de corona crisis en de schuldhulpverlening een open einderegeling is in de zin dat 
iedereen die aan de voorwaarden voldoet in aanmerking komt voor deze ondersteuning. De verwachtingen lopen 
vooralsnog erg uiteen maar wij houden rekening met een stijging van de kosten met 20%. Deze stijging is verwerkt in het 
budget schuldhulpverlening. 
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128 PvdA 5 6 95 Heemstede voorziet een stijging van het aantal verzoeken om financiële steun van minimahuishoudens en toenemende 
schuldproblematiek. Daarom wordt het uitvoeringsbudget voor 2021 verhoogd. Vraag: waarom wordt hier niet gekozen 
voor een open einderegeling zoals bij de Participatiewet? 
Antwoord: 
Antwoord: de ondersteuning voor minimahuishoudens en de schuldhulpverlening zijn eigenlijk open einderegelingen in de 
zin dat iedereen die aan de voorwaarden voldoet in aanmerking komt voor deze ondersteuning. De ondersteuning wordt 
niet gelimiteerd door het gestelde budget. Het opgenomen budget is een inschatting van de verwachte lasten waarbij 
rekening is gehouden met een stijging van uitgaven vanwege de corona-uitbraak. 
 

129 PvdA 6 6 97 Kunnen de resultaten van het klanttevredenheidsonderzoek voor wat betreft de uitvoering van de Wmo, Jeugdwet en 
Participatiewet in de begroting 2022 als beleidsindicator opgenomen worden? 
Antwoord: 
Dit is mogelijk voor wat betreft het klanttevredenheidsonderzoek Wmo, omdat de vragen uit dit onderzoek jaarlijks (op 
dezelfde wijze) worden uitgevraagd en daarmee te vergelijken zijn met voorgaande jaren. Dit is niet van toepassing op het 
klanttevredenheidsonderzoek Participatiewet en Jeugdwet. 
De vraag: “Ik vind de kwaliteit van de ondersteuning die ik krijg goed” zal worden opgenomen in de begroting. 
 
 
Beleidsindicator Wmo:  
“Ik vind de kwaliteit van de ondersteuning die ik krijg goed” 

 2017 2018 

Helemaal mee eens 37 % 43 % 

Mee eens 46 % 45 % 

Neutraal  11 % 8 % 

Niet mee eens 4 % 4 % 

Helemaal niet mee eens 2 % 0 % 

Bron: cliëntervaringsonderzoek Wmo Heemstede 2017 en 2018. 
 

130 VVD 50 6 97 Pesten  
In Heemstede wordt 35% van de kinderen gepest, dat is dus ruim ⅓ van alle kinderen in een klas. Dat lijkt erg veel, hoe is de 
GGD tot dit percentage gekomen? 
Antwoord: 
Deze cijfers komen uit de Kindermonitor 2018. Dit is een periodiek onderzoek door de GGD onder ouders van kinderen in de 
leeftijd van 0-11 jaar. Op de vraag of zoon of dochter de afgelopen drie maanden is gepest antwoordt 35% bevestigend. 
Heemstede scoort daarmee als hoogste in de VRK-regio. De “laagste” score is voor Uitgeest met 27%. 
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Het percentage kinderen dat structureel gepest wordt ligt met 8% een stuk lager. In vergelijking met de regiogemeenten 
scoort Heemstede met dit percentage gemiddeld. Een eenmalige pestervaring hoeft niet traumatiserend te zijn, ook als die 
heel ernstig is. Vooral kinderen die herhaaldelijk en op verschillende manieren zijn gepest, hebben last van sociale en 
emotionele problemen. Kinderen die recent gepest zijn lopen bijna 3 keer vaker risico op psychosociale problemen dan 
kinderen die niet recent zijn gepest. Dit probleem verdient dus onze aandacht. In overleg met de GGD bekijken wij nu welke 
vervolgacties nodig zijn. Zijn er meer cijfers nodig of is het beeld dat uit onderzoeken naar voren komt duidelijk en is het tijd 
voor concrete stappen.  
 

131 VVD 51 6 99 ITK 
Waarom valt de ITK onder taakveld 6.1 en niet onder een taakveld bij Programma 4?      
Antwoord: 
Tot op heden is de Internationale Taalklas ondergebracht bij dit taakveld omdat de doelgroep ook veelal bestaat uit 
statushouders.  
                                                                                                                                                                

132 VVD 52 6 99 Inburgering  
Waardoor ondervindt de gemeente Heemstede nadeel van de nieuwe wet Inburgering? Is dat bij andere gemeentes ook zo?      

Antwoord:             
Antwoord: Voor de uitvoeringskosten van de nieuwe Wet inburgering die per 1 juli 2021 ingaat ontvangt Heemstede voor 
2021 via het gemeentefonds € 38.000. Dit bedrag is in de begroting 2021 100% geoormerkt en als  uitvoeringslasten nieuwe 
wet inburgering opgenomen. Omdat in de begroting 2020 hier geen lasten voor zijn geraamd geeft dit in programma 6 
begrotingstechnisch een nadeel t.o.v. de begroting 2020. Hier staat tegenover een voordeel in programma 0 waar de baten 
uit het gemeentefonds zijn verantwoord. Per saldo is dit dus budgettair neutraal.  
                                                          

133 VVD 53 6 99 Kinderopvang - Kinderopvang is een taak van private aanbieders, welke investeringen gaat Heemstede vanaf 2022  precies 
doen, die de private aanbieders dan niet meer zelf hoeven te doen? 
Antwoord: 
Het woord investeringen moet genuanceerd worden. Het gaat om voorfinanciering door de gemeente van investeringen die 
gedekt zullen worden uit (commerciële) huurinkomsten van aanbieders of bijdragen van schoolbesturen. Private aanbieders 
zullen dus de kosten van de investeringen voor hun rekening nemen. In het IHP wordt ook de term voorfinanciering 
gebruikt. 
 

134 VVD 54 6 101 Indexering  
Het nadeel op taakveld 6.72 bedraagt €96.000 tgv de indexering structurele budgetten jeugdhulp, dit is een zeer flinke 
indexering, is er een risico op weer een tussentijdse indexering, of komt de volgende indexering weer in 2022? Waarom 
draagt de gemeente Bloemendaal €30.000 minder bij aan de salarissen en overhead van de IASZ? 
Antwoord:  
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Dit is een indexering van 3,1% die conform de kaderbrief 2021 past bij loongevoelige kosten. Alle tarieven voor de 
Jeugdhulp worden jaarlijks geïndexeerd per 1 januari. 
 
De gemeente Bloemendaal, draagt conform de gemeenschappelijke regeling van de IASZ, bij in de salarissen en overhead 
van de IASZ. In de begroting worden de salarissen en overhead toegerekend aan de taakvelden. Omdat er ten opzichte van 
2020 minder salarissen en overhead binnen taakveld 6.3 (Inkomensregelingen) zijn toegerekend, is ook de bijdrage van de 
gemeente Bloemendaal lager.  
 

135 PvdA 7 6 101 Waarom is sprake van een wegvallen of een lagere bijdrage van de gemeente Bloemendaal in de uitvoeringskosten van de 
TOZO c.q. de salarissen en overhead van de IASZ? 
Antwoord: 
Bij het opstellen van de begroting 2021 was nog niet bekend of de Tozo regeling verlengd zou worden naar 2021. Hierdoor 
zijn voor 2021 geen ramingen opgenomen voor de uitvoeringslasten Tozo. Omdat deze ramingen wel in de begroting 2020 
zijn opgenomen (€ 700.000 IASZ Tozo uitvoeringslasten lasten Bloemendaal en Heemstede; € 300. 000 baten bijdrage Tozo 
Bloemendaal), betekent het wegvallen van de baten bijdrage Bloemendaal van € 300.000, een nadeel van € 300.000. Voor 
Heemstede heeft dit geen financieel nadelig effect. 
 

136 GL 17 6  We lezen niets meer over de inzet van de sociaal makelaar. Is dat een omissie of bestaat deze functie niet meer? 
Antwoord:  
De sociaal makelaar is in dienst bij Stichting WIJ Heemstede en vormt één van de pijlers van de continuering en 
doorontwikkeling van de stevige sociale basis waarvoor met de Stichting WIJ Heemstede afspraken zijn gemaakt.  
 
De sociaal makelaar is één van de type sociaal werkers bij WIJ Heemstede. Vanuit de functie van sociaal makelaar worden 
verbindingen gelegd om de samenwerking en verdere verbinding aan te gaan met de diverse zorg- en maatschappelijke 
organisaties. De sociaal makelaar heeft een leidende rol bij het inrichten van de Sociale Pleinen. Het takenpakket bestaat 
uit: 

• realisatie inrichting van bestaande en opstart van Sociale Pleinen in samenwerking met partnerorganisaties; 

• verbinden van inwoners onderling; 

• onderhoud van contact met partnerorganisaties; 

• monitoring van de participatie van buurtbewoners en de ontwikkeling van initiatieven voor en door bewoners in 
wijken en buurten. 
 

     Programma 7 
137 VVD 55 7 106 Duurzaam bouwloket  

Wat zijn de ervaringen van inwoners met het Duurzaam Bouwloket. Hoe worden kosten en opbrengsten gemeten? 
Antwoord:             
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Als we direct van inwoners terugkoppeling krijgen dan is deze positief. We krijgen per kwartaal een overzicht van het 
Duurzaam Bouwloket daarin de ‘opbrengsten’ van het Duurzaam Bouwloket. Daarnaast zijn de kosten voor een energieloket 
als deze gering € 5.460,- waarvan 50% door de Provincie Noord Holland wordt gefinancierd voor de jaren 2019-2020-2021 
en dus de kosten voor de gemeente Heemstede zijn € 2.730,- per jaar. Het Duurzaam Bouwloket geeft onafhankelijk advies 
over het verduurzamen van woningen, geeft inzicht in de subsidies die beschikbaar zijn per gemeente, kijken op verzoek van 
inwoners mee naar de offertes voor duurzaamheidsplannen, ondersteunen inwoners in het verduurzamen van hun woning 
en dergelijke. Uit de rapportages van het DBL blijkt dat er goed gebruik gemaakt wordt van de website. Van belang blijft dat 
we als gemeente blijven promoten dat inwoners hier gebruik van kunnen maken om ook resultaten te halen. 
 

138 VVD 56 7 106 Beleid klimaatadaptatie - Wanneer kunnen we het beleid ‘klimaatadaptatie’ verwachten?  
Antwoord: 
Er wordt nu hard gewerkt in het traject dat voorafgaand aan het opstellen van beleid en een uitvoeringsagenda doorlopen 
moet worden. Onder dat voorbereidende traject vallen onderzoeken naar de effecten van klimaatverandering voor de 
onderwerpen: wateroverlast, droogte, hittestress en waterveiligheid. Daarnaast worden de voorgeschreven risicodialogen 
gevoerd. Door Covid-19 is dit project moeilijker te plannen, maar het streven is om de beleidslijn en een uitvoeringsagenda 
in 2021 gereed te hebben zodat het ook kan worden meegenomen in andere beleidsplannen zoals bijvoorbeeld het nieuwe 
GRP en de nota ecologie. 
 

139 HBB 43 7 106 Led verlichting 
Vraag: Wij zijn verheugd dat het college met terugwerkende kracht het idee van HBB gaat implementeren. Voorheen wogen 
de kosten niet op tegen de baten, wat is er veranderd? 
Antwoord:  
In 2018 is het Beleidsplan Openbare Verlichting 2018-2022 door de gemeenteraad vastgesteld en in 2019 het beheerplan. 
Besloten is in de planperiode een extra vervangingsslag uit te voeren. Dit plan is in uitvoering en heeft inmiddels geleid tot 
een flinke stap in het zuiniger maken van de openbare verlichting. De strategie is niet gewijzigd. 
 

140 GL 19 7 107 Metingen van de luchtkwaliteit: De metingen gaan door in 2021. Wanneer wordt de Raad geïnformeerd over de resultaten 
van 2020? 
Antwoord:  
De GGD Amsterdam maakt per kalenderjaar een rapportage. In december 2019 zijn de metingen van start gegaan. De 
rapportage zal begin 2021 worden  
verstuurd naar de gemeente en de ODIJ. Via deze link www.no2buisjes.nl zijn de buisjes ook te volgen. We informeren de 
raad direct als de rapportage is opgesteld. 

141 HBB 44 7 109 JA-JA sticker  
Vraag: Zijn de invoeringskosten voor een sticker begroot op 20.000,-? Dit kan toch niet juist zijn? Heeft u een onderbouwing 
van deze kosten? Deze zijn overigens al gratis beschikbaar in diverse winkels. 

http://www.no2buisjes.nl/
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Antwoord: 
Momenteel worden de nee/ja en nee/nee stickers bekostigd door de brancheverenigingen. De ja-ja sticker valt hier niet 
onder en zal per gemeente individueel moeten worden bekostigd. Het opstellen van beleid en het aanpassen van de 
afvalstoffenverordening is noodzakelijk om op termijn te kunnen handhaven. 
Uit te voeren werkzaamheden bestaan uit: beleid vaststellen en invoering, update afvalstoffenverordening, aanschaf 
stickers, begeleiding gemeente en communicatie. 
Zie voor meer informatie het besluit dat is genomen in de raadsvergadering van 25 juni 2020. 
 

142 D66 15  110 Voordeel 7.3 afval bedraagt 459K door hogere afvalstoffenheffing. Wordt dat niet teniet gedaan door hogere kosten bij 
Meerlanden? En die getallen voor 2021-2023 641K en 2x 400K: was de investering niet 1,1M? 
Antwoord:  
Het gaat hierbij niet om een voordeel in 2021 maar om het verschil tussen de inkomsten uit afvalstoffenheffing in de 
begroting 2021 ten opzichte van de begroting 2020. De afvalstoffenheffing 2021 is dus € 459.000 hoger dan in de begroting 
2020. 
 
In de voorjaarsnota 2020 is aan de investering “invoering duurzaam afvalsysteem (omgekeerd inzamelen)” van € 1.200.000 
het krediet “vervangen ondergrondse containers restafval en GFT” van € 121.500 toegevoegd alsmede een verhoging van 
€ 120.000. Dit was overeenkomstig het voorstel  Duurzaam Afvalbeleid 2020-2030. Hiervan is alleen het 
voorbereidingskrediet geautoriseerd  door de raad. Het voorstel Duurzaam Afvalbeleid 2020-2030 is in de raad van 25 juni 
2020 aangehouden en wordt mogelijk in het najaar van 2020 vastgesteld. In het investeringsplan wordt rekening gehouden 
met in totaal € 1.441.500. 
 

     Programma 8 
143 GL 20 8 115 De startersleningen worden indien nodig verruimd. Wanneer wordt dit nodig gevonden? 

Antwoord:  
Verruiming zou inhouden dat de regeling ook beschikbaar wordt gesteld voor niet-Heemstedenaren. Daarmee past 
Heemstede zich aan, aan het beleid van de buurgemeenten. Heemstede is de enige gemeente in Zuid-Kennemerland die de 
starterslening uitsluitend aanbiedt aan eigen inwoners. Heemstedenaren kunnen dus wel terecht in buurgemeenten in Zuid-
Kennemerland voor een starterslening, maar niet andersom.   
 

144 HBB 45 8 116 Integraal plan Havenkwartier “Als dit proces komt tot een bestemmingsplan zal de procedure in 2021 worden doorlopen” 

Vraag: Is dit een reëel tijdspad? Het lijkt heel erg kort dag.  

Antwoord: 

Voor wat betreft de planning zijn de initiatiefnemers van het havenkwartier zelf aan zet. Men is momenteel de 
mogelijkheden en kansen van het gebied aan het verkennen in Participatiebijeenkomsten. Hierover komt een “stand van 
zaken” in het tweede kwartaal van 2021. 
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145 D66 16  116 Verruimen van de starterslening. Mooi, maar hoeveel is die daadwerkelijk in de afgelopen jaren gebruikt? 
Antwoord: 
Totaal toegekend 2013-2020: 17 startersleningen  
 

146 HBB 46 8 117 Wonen en doorstroming senioren  

Vraag: Dit gaat alleen op voor de sociale woningbouw. Hoe past het particuliere woningbezit hierin? 

Antwoord: 
Dit gaat inderdaad alleen op voor sociale woningbouw. 

 
147 PvdA 8 8 117 De starterslening wordt gehandhaafd. 

Drie vragen daarover:  
a) hoeveel startersleningen zijn tot dusver verstrekt in 2020? 
b) volgt de gemeente Heemstede de jaarlijkse bijstelling van de maximum voor de NHG? 
c)  biedt Heemstede haar inwoners ook de starterslening voor aankoop van een woning buiten de gemeente Heemstede? 
Antwoord: 

a. In totaal zijn er in de periode 2013-2020 17 startersleningen verstrekt 
b. Ja. De hoogte van de totale geldlening is gekoppeld aan de NHG dit staat los van het bedrag dat Heemstede 

bijdraagt. Dit blijft maximaal € 30.000,- 
c. De starterslening wordt alleen verstrekt voor de aankoop van een woning in Heemstede. 

 

148 VVD 57 8 117 Wonen en doorstroming senioren  
Op welke wijze wordt met de senioren gecommuniceerd om zoals beschreven “ouderen tijdig te laten verhuizen of tijdig de 
huidige woning toegankelijk te maken”? 
Antwoord: 
Via de campagne ‘Ook later lekker wonen’ waar Heemstede ook bij aan is gesloten. Daarnaast kijkt het Loket bij 
huisbezoeken naar de geschiktheid van de woning om ouder in te kunnen worden en gaat het Loket daar het gesprek over 
aan.  
 

149 VVD 58 8 117 Prestatieafspraken 
Welke prestatieafspraken liggen er? Hoe doet Heemstede het hier? Zijn die onderhevig aan goedkeuring gemeenteraad? 
Welke bestuurlijke dialoog heeft de wethouder hierover in termen van flexibele mogelijkheden, de wens van dit college tot 
sociale woningbouw en de motie groene oase?     
Antwoord: 

https://www.svn.nl/lening/Heemstede/svn-starterslening/13522
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De prestatieafspraken bestaan uit kaderafspraken gemaakt voor de periode 2018-2021 en elk jaar worden er aanvullend 
jaarafspraken gemaakt. Basis voor de prestatieafspraken is het Volkshuisvestingsbeleid van de gemeente Heemstede en het 
RAP. Elk jaar verschaffen de corporaties Pre Wonen en Elan Wonen inzicht in hun voorgenomen activiteiten. Dit vormt het 
startpunt van het overleg over de te maken nieuwe prestatieafspraken. Deze zijn niet onderhevig aan goedkeuring van de 
gemeenteraad. Het is gelet op de discussie in de commissie Ruimte over de vorige jaarlijkse afspraken de opzet om in de 
commissievergadering van december een zienswijze te vragen over de te maken afspraken voor 2021.          
          

150 VVD 59 8 117 Startersleningen  
Graag een overzicht van de laatste vijf jaar, hoeveel startersleningen zijn  
Aangevraagd en hoeveel zijn toegewezen? Wat is de reden dat de regeling verruimd wordt en hoe ziet die regeling er dan 
uit? 
Antwoord: 
Er zijn de afgelopen vijf jaar 11 startersleningen aangevraagd en toegewezen. Verruiming zou inhouden dat de regeling ook 
beschikbaar wordt gesteld voor niet-Heemstedenaren. Heemstede is de enige gemeente in Zuid-Kennemerland die de 
starterslening uitsluitend aanbiedt aan eigen inwoners. Heemstedenaren kunnen dus wel terecht in buurgemeenten in Zuid-
Kennemerland voor een starterslening, maar niet andersom.  
 

151 VVD 60 8 117 Energiecoaches  
Wat zijn de kosten van de inzet van energiecoaches? 
Antwoord:  
Zie vraag 154 
 

152 VVD 61 8 117 Strategisch vastgoed 
Wanneer komt het strategisch vastgoed uitwerking? 
Antwoord: 
Een voorstel voor uitwerking is in de maak, gericht op behandeling in de commissie Middelen van november.                              
 

153 VVD 62 8 117 Sociale huur- en middensegment  
Heemstede heeft behoefte aan sociale huursegment en het middensegment koopwoningen, is dit een wens het College?  
Antwoord: 
Dit blijkt ook weer uit het recente onderzoek van Rigo – ‘Raming woningbehoefte Zuid-Kennemerland/IJmond; hieruit blijkt 
dat er op dit moment vooral een tekort is aan huurwoningen < € 720 en koopwoningen < € 279.000. De wachtlijsten voor 
sociale huurwoningen zijn opgelopen tot 8 jaar, de doorstroming stagneert en koopwoningen voor starters in Heemstede 
nagenoeg niet beschikbaar zijn. 
 

154 HBB 47 8 118 Er komt een energiecoach voor mensen in een huurwoning / met lagere inkomens. 
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Vraag: Wat gaat deze persoon dan precies doen? Immers alle energiebesparende voorzieningen aan een huurwoning zijn 
voor de corporatie en de inwoner zelf begrijpt heus wel dat als hij zijn lampen vervangt door led en zijn verwarming uitzet 
als ie niet thuis is dat dat energie bespaart.  
Antwoord: 
De energiecoach gaat bij huurders op bezoek en informeren over welke kleine maatregelen huurders zelf kunnen nemen. 
Daarnaast krijgen huurders een klein pakket met bijvoorbeeld LED lampen, tochtstrips, radiatorfolie, waterbesparende 
douchekop naar eigen keuze. Naast kleine besparingen voor de huurder draagt dit project ook bij aan het vergroten van 
draagvlak onder de huurder wanneer woningcorporaties hun bezit willen verduurzamen. Er is instemming van 70% van de 
huurders nodig bij complexgewijze aanpak om daadwerkelijk de woningen te verduurzamen. De energiecoaches zijn 
daarnaast opgeleide huurders, dus een concept van huurders helpen huurders. In de algehele energietransitie is het van 
belang om huurders te horen naast de particuliere huiseigenaren.  
Dit project kost € 2.391,- voor Heemstede waarbij er cofinanciering is van het Regionaal Actieprogramma Wonen (RAP). 
Door corona is dit traject onvolledig uitgevoerd in 2020 en wordt dit in 2021 verder opgepakt. 
 

     Paragrafen 

155 VVD 63 P1 134 Wanneer kunnen we het nieuwe GRP verwachten? 
Antwoord: 
Het nieuwe GRP staat voor besluitvorming in de raad gepland voor Q4 2021. 
 

156 GL 21 P1 135 De inkomsten uit recycling zijn afgenomen (papier €42k nadeel, textiel €30k nadeel en kunststof € 10k nadeel). Op de tabel 
op blz. 135 wordt €61k aan opbrengst verpakkingsconvenant aangeven. Hoe verhoudt dit bedrag zich tot de inkomsten voor 
papier, textiel en kunststof? Wat bedroegen de opbrengsten voor papier, textiel en kunststof in 2019 en in 2020? 
Antwoord:  
Het verpakkingsconvenant betreft de vergoeding van de verpakkingsindustrie voor het inzamelen en verwerken van 
kunststof verpakkingsmateriaal. Dat staat los van de opbrengsten voor ingezameld oud papier en textiel door Meerlanden. 
De vergoeding voor verpakkingsmateriaal bedroeg in 2017: € 165.000, in 2018 € 151.602 en in 2019 € 138.507. Het jaar 
2020 is nog niet bekend. De opbrengsten van de meeste ingezamelde grondstoffen staan (wereldwijd) onder druk. Om deze 
reden is de mogelijke opbrengst voor kunststoffen / verpakkingsmaterialen in de begroting 2021 omlaag bijgesteld. 
Opbrengsten textiel en papier: 
Textiel  2019: € 61.000 ; 2020: € 34.000 (op basis prognose Meerlanden tm 2e kwartaal) 
Papier: 2019: € 133.000 ; 2020: € 69.000 (op basis prognose Meerlanden tm 2e kwartaal) 
Inkomsten plastic 
De systematiek van vergoedingen voor ingezameld plastic, blik en drinkpakken is in 2020 aangepast van een 
recyclevergoeding naar een inzamelvergoeding.  
We verwachten dat de vergoedingen voor 2021 gelijk zal blijven aan die van 2020. 
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157 VVD 64 P2 139 Zonder toevoeging van de Enecogelden, zou ons weerstandsvermogen op ‘1’ uitkomen. Graag een actuele stand van zaken 
m.b.t. onttrekkingen aan de algemene reserve. 
Antwoord: 
In het bijlagenboek van de begroting 2021 is op bladzijde 24 een gedetailleerde toelichting gegeven op de mutaties in de 
algemene reserve vanaf 31 december 2019 t/m 31 december 2021. 
 

158 VVD 65 P3 158 Op welke manier wordt bij het groot onderhoud Raadhuis & gemeentewerf, rekening gehouden met het aanstaande 
DMJOP? 
Antwoord: 
Er is conform de in juni gedane toezegging een voorstel in voorbereiding dat verheldering moet brengen in de keuzes vwb 
zowel het strategisch gemeentelijk onroerend goed als de verduurzaming van het te behouden onroerend goed. Het is de 
bedoeling dit voorstel aan de commissie Middelen voor te leggen in november a.s. Dan zal ook deze vraag worden 
meegenomen. 
 

159 CDA 9 P6 172 Wat is het effect van de beoogde herverdeling van de aandelen van de Meerlanden aandelenportefeuille, waarbij 
Heemstede 4,9% minder aandelen houdt? 
Antwoord:  
Op dit moment zijn we in een voorbereidende fase waarin onderzocht wordt welke mogelijke opties er zijn rond de 
herverdeling van aandelen en winstdeling. De raad wordt geïnformeerd zodra dit nader is uitgewerkt. 
 

160 HBB 48 P9 186 Compensatie vervoerders doelgroepenvervoer  
Vraag: dit zijn toch commerciële bedrijven? Waarom draagt de gemeente blijkbaar het bedrijfsrisico? 
Antwoord: 
Door het coronavirus is het Wmo vervoer (doelgroepenvervoer) grillig. Om aan de vraag, indien de vraag toeneemt, te 
kunnen blijven voldoen dienen de vervoerders over voldoende voertuigen te beschikken. Hoewel de vervoerders op dit 
moment al afgeschaald (personeel en voertuigen) hebben dient er toch een beperkt aantal voertuigen als minimale basis 
beschikbaar te blijven om dan aan deze toenemende vraag te kunnen voldoen. Hoewel hier sprake is van commerciële 
bedrijven met dito bedrijfsrisico wordt met deze compensatieregeling nagestreefd dat de vervoerders hun bedrijfsvoering 
op orde kunnen houden. Overigens dient hierbij opgemerkt te worden dat de vervoerders eerst gebruik moeten maken van 
de landelijke regelingen (vergoedingen) die hiervoor beschikbaar zijn (bijv. de NOW regeling).   
 

     Eerste begrotingswijziging 
161 D66 17 EB  Structureel begrotingssaldo 2021-2024 excl. Incidentele lasten en baten: 532K – 390K – (83K) - 1K. Dit is de grondslag voor 

beoordeling door PS. Maar alles lijkt af te hangen van de incidentele mutaties. Hoe wordt dat dan beoordeelt? Is de 
verwachting dat wij hiermee voldoen aan de criteria voor een duurzaam begrotingsevenwicht? 
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Antwoord: 
In de kaderbrief financieel toezicht 2021 van de provincie Noord-Holland (zie lijst inkomen stukken raad 25 juni 2020) en het 
gemeenschappelijk financieel toezichtkader 2020 gemeenten van de toezichthouder wordt aandacht geschonken aan het 
verkrijgen van inzicht in de structurele begrotingspositie. De toezichthouder geeft aan om vast te kunnen stellen dat er 
sprake is van structureel evenwicht, het belangrijk is dat er inzicht bestaat welke baten en lasten incidenteel zijn. Het 
verplichte meerjarig overzicht van incidentele baten en lasten geeft dat inzicht. In de Heemsteedse begroting is op bladzijde 
123 dat overzicht opgenomen.  
Met dat meerjarig overzicht van incidentele baten en lasten is rekening gehouden bij de bepaling van het structureel 
begrotingssaldo in de begroting 2021 (zie bladzijde 10). Daaruit blijkt dat alle jaren positief zijn. Door de 1e 
begrotingswijziging wijzigen deze cijfers. De jaarschijf 2023 laat een beperkte nadeel zien van € 83.000 en de overige 
jaarschijven een positief resultaat. Er wordt vanuit gegaan dat hiermee voldaan wordt aan het toetsingscriterium van de 
provincie. 
 

     Najaarsnota 

162 D66 18 N  Algemeen: Waar wij veel behoefte aan hebben is een eenvoudig overzicht van de extra kosten en lagere inkomsten (die 
veelal gecompenseerd worden door extra rijksbijdragen), maar ook van de lagere uitgaven (dus besparingen) die we hebben 
gehad n.a.v. alle coronaperikelen. Niet alles heeft doorgang kunnen vinden. Zaken zijn uitgesteld. Hoe of waar kunnen we 
dit in een eenvoudig overzicht terugvinden? 
Antwoord:  
In de najaarsnota 2020 is getracht om op overzichtelijke wijze inzicht te geven in de financiële impact van de coronacrisis en 
de wijze waarop deze gedekt worden. Er is daarbij geen overzicht opgesteld van zaken die uitgesteld zijn danwel geen 
doorgang hebben kunnen vinden.  
In de begroting 2021 is daarmee wel rekening gehouden. In het licht van de coronacrisis, is terughoudend omgegaan met 
nieuwe prioriteiten. Eerder gemaakte plannen die financieel zijn verwerkt in de meerjarenbegroting 2020-2023 worden 
zoveel mogelijk in uitvoering genomen. Trajecten kunnen echter vertraging ondervinden of zelfs voor langere tijd worden 
uitgesteld als gevolg van prioritering.  
 

163 VVD 1 N 2 Hoe vindt de toetsing plaats voor middelen uit de ‘reserve Coronacrisis’? Aan welke eisen moeten ‘corona gerelateerde 
uitgaven’ voldoen?      
Antwoord: 
Er worden criteria opgesteld voor onttrekkingen uit de reserve coronacrisis. Er wordt naar gestreefd om deze te behandelen 
in de collegevergadering van 20 oktober 2020. Na vaststelling door het college zullen deze criteria zo snel mogelijk naar de 
raad worden gestuurd met het verzoek om deze te betrekken bij de behandeling van de Najaarsnota in de raad van 29 
oktober 2020.   
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164 GL 22 N 6 De Coronakosten bedrijfsmiddelen, kosten voor extra bebording, kinderboerderij, afval en 1,5 meter gebouwen, worden ten 
laste gebracht van de Algemene reserve. Er is met de extra middelen van het Rijk in de Reserve Coronacrisis nog een bedrag 
van €308.800 beschikbaar. Waarom die extra kosten (€ 130.200) niet verrekend met de Reserve Coronacrisis? 
Antwoord:  
Bij de aanwending van de reserve coronacrisis wordt in eerste instantie gekeken naar het doel waarvoor de compensatie is 
verkregen. Mocht daarna nog een saldo in de reserve resteren dan kan door de raad besloten worden om deze middelen 
vanuit de reserve corona te laten vrijvallen en deze toe te voegen aan de algemene reserve. Op dit moment is dat nog te 
vroeg. 
Naar analogie van de opzet van de nota reserves en voorzieningen 2019 is ook voor de reserve corona een formulier 
opgesteld waarin onder andere ingegaan wordt op het doel, looptijd, dotatie en aanwending. Voorgesteld wordt om dit 
formulier toe te voegen aan de najaarsnota 2020 zodat bij instelling van deze nieuwe bestemmingsreserve duidelijkheid 
bestaat over de inzet daarvan.  
 

165 VVD 2 N 7 Hoe wordt deze ‘toezicht en handhaving’ vormgegeven? Door wie?     
Antwoord: 
Uitgangspunt is integrale aanpak waarbij gecoördineerd wordt opgetreden over de volle breedte van de gemeentelijke 
handhavingstaken en samen met externe partners en inwoners. Gemeentelijke teams zoals OOV (Openbare Orde en 
Veiligheid), Handhaving en burgerzaken werken daarbij nauw samen met de politie/wijkagenten, woningcorporaties, 
WijHeemstede, Jeugdwerkers etc.   
                                                                                                                                                               

166 D66 19 N 10 Het Rijk heeft via een decentralisatie uitkering € 44.500 toegekend ter compensatie voor noodopvang van kinderen van 
ouders met een cruciaal beroep. Deze middelen gaan naar de reserve coronacrisis. Want die kinderen en ouders waren er 
niet in Heemstede? Of kwamen daar niet voor in aanmerking? 
Antwoord: 
Deze uitkering is bedoeld voor de extra kosten die aanbieders van noodopvang hebben gemaakt. De hoogte is pas onlangs 
bekend geworden en wij zijn voornemens deze uitkering ten goede te laten komen aan de 9 aanbieders die noodopvang in 
Heemstede hebben geleverd. Wij zijn in gesprek met de aanbieders en zullen op korte termijn de aanbieders compenseren.  
 

167 D66 20 N 12 Het totaal van € 49.000 gaat naar de reserve coronacrisis. Het Rijk voert onderzoek uit om te komen tot een afrekening van 
deze meerkosten. Wat betekent dit? Dit geld moet mogelijkerwijs t.z.t. weer teruggegeven worden? Zie ook vraag bij pag 
16. 
Antwoord:  
Nee, alle gelden die via het gemeentefonds worden ontvangen hebben een vrije besteedbaarheid. Dat geldt dus zowel voor 
de gelden die via de algemene uitkering worden ontvangen als de gelden die via decentralisatie-uitkeringen en/of 
integratie-uitkeringen worden ontvangen. Niet uitgesloten is dat op enig moment nog eens een uitvraag komt waar de 
compensatie aan is besteed, maar dat kan nooit leiden tot een terugbetalingsverplichting. 
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168 VVD 3 N 13 Hoe wordt deze resterende €20.000 gefinancierd?  
Antwoord: 
Vanuit de algemene middelen. 

169 D66 21 N 15 Na vertrek Fisc Adm medewerker wordt eenmalig een aanvullend budget gevraagd van € 20.000 omdat werkzaamheden 
door moeten blijven lopen Staat waarschijnlijk een salarisbesparing tegenover? 
Antwoord: 
Het klopt dat er een salarisbesparing ontstaat, maar daar staat tegenover dat inhuur van fiscale kennis/capaciteit per saldo 
duurder is. 
 

170 D66 22 N 15 Herstructuring van de leidinggevende structuur van de organisatie. Heeft die al plaatsgevonden of is die afhankelijk van de 
verdere samenwerking met Bloemendaal? 
Antwoord: 
De herstructurering is formeel per 15 september 2020 afgerond en staat los van samenwerking met Bloemendaal. Wel zijn 
de 6 vervlochten teams bij deze herstructurering buiten beschouwing gelaten in afwachting van verdere besluitvorming 
rondom ambtelijke samenwerking met Bloemendaal. 
 

171 D66 23 N 16 Oploop in de opschalingskorting. Sorry, wat was dat ook alweer? 
Antwoord: 
De opschalingskorting is tegen de achtergrond van de financiële crisis destijds door het kabinet ingevoerd. Deze korting was 
met name gebaseerd op schaalvoordelen: wanneer gemeenten groter worden door herindeling of meer met elkaar gaan 
samenwerken zorgt dit naar verloop van tijd voor lagere apparaatskosten (i.e. efficiencywinst). Het vorige kabinet heeft de 
verplichte opschaling van gemeenten afgeschaft en stuurt niet meer op herindelingen. De opschalingskorting is blijven laten 
staan. De opschalingskorting voor gemeenten loopt op van 2015 tot 2025. De opschalingskorting bedraagt voor 2019 € 300 
mln, 2020 € 370 mln, 2021 € 460 mln, 2022 € 570 mln en loopt in 2025 op tot € 975 mln.  
 
De jaren 2020 en 2021 zijn nu bevroren op € 300 mln, een voordeel van € 230 mln ( 2020 € 370 mln- € 300 mln + 2021 € 460 
- € 300 mln). Voor 2022 stappen we in op het niveau van 2022 ofwel € 570 mln.  
 

172 D66 24 N 16 Compensatiepakketten Rijk Coronacrisis. Bestaat de kans dat deze overschotten (nieuw te vormen reserve) alsnog 
terugbetaald moeten worden? Moet dat als een risico gezien worden? 
Antwoord: 
Zie antwoord vraag 167.  
 



50 
 

173 D66 25 N 17 De lagere opbrengst ozb woningen wordt veroorzaakt doordat de waardeontwikkeling van de woningen ca 1,4% lager 
uitvalt dan waarmee gerekend is in de prognose. Maar de OZB wordt toch gecompenseerd voor schommelingen in 
huizenwaarde? Is het bestand kleiner geworden? 
Antwoord: 
Medio oktober voorafgaand aan het jaar waarin de WOZ waarden beschikt worden geeft de uitvoeringsorganisatie GBKZ 
een prognose af van de te verwachten belastingcapaciteit. Op basis van deze prognose wordt het tarief OZB bepaald. 
De werkelijke beschikkingen van de WOZ waarden vinden ongeveer een half jaar later plaats. 
Omdat na afgifte van de prognose het proces van de herwaardering nog doorloopt, kan de in februari werkelijk beschikte 
waarde afwijken van de prognose. 

 

174 D66 26 N 19 Zowel aan de lasten- als aan de batenkant heeft een financieel technische correctie plaatsgevonden van € 76.000. Dit 
betreft een correctie op de servicekosten en op de opbrengst vanuit doorbelasting van servicekosten aan verhuurders. 
Graag uitleg. 
Antwoord: 
Op basis van raadsbesluit 711175 (raadsvergadering 19 december 2018) zijn zowel de servicekosten, als de doorbelasting 
van de servicekosten verhoogd met € 136.000, terwijl de bedragen aangevuld hadden moeten worden tot € 136.000. Het 
resultaat was dat in de structurele begroting zowel de lasten als de baten te hoog begroot waren en dat wordt met deze 
correctie hersteld (budgetneutraal, zowel aan de lasten- als aan de batenkant € 73k). 
 

175 D66 27 N 21 De afvalstoffenheffing 2020 valt € 6.500 lager uit dan geraamd in de begroting 2020. De voorziening afvalstoffen is nihil. 
Hiermee is dit een incidenteel nadeel in de begroting 2020. Waarom lager? 
Antwoord:  
De begroting 2020 wordt gemaakt op basis van het aantal aansluitingen uit het dan lopende  boekjaar (2019) van de 
uitvoeringsorganisatie GBKZ. Dit is dan de laatst bekende stand. Hier kunnen in 2020 mutaties in zitten door bijvoorbeeld 
leegstand of correctie-aanslagen over voorgaande boekjaren. De in de najaarsnota opgenomen afwijking bedraagt 0,18%. 
 

176 D66 28 N 27 Aanschaf hardware ivm thuiswerken 84K. Is dat niet direct te relateren aan corona en dus als dusdanig te verantwoorden en 
uit extra rijskbaten / ‘reserve’ te bekostigen? 
Antwoord: 
Aanschaf hardware i.v.m. thuiswerken is deels te relateren aan de coronamaatregelen. Op dit moment is er nog geen 
compensatie door rijksbijdragen. Daarom zijn de kapitaallasten van deze investering in de begroting opgenomen. Als blijkt 
dat de kosten uit rijksbijdragen gedekt kunnen worden, dan leidt dit tot een voordeel. 
 

177 CDA 2 N 29 Heeft Heemstede dan nu een te laag bedrag gebudgetteerd voor de huishoudelijke hulp? Of is het risico te laag ingeschat? 
De prognose huishoudelijke ondersteuning WMO laat voor 2020 een toename zien van 20% t.o.v. de realisatie van 2019. 
Deze stijging was tijdens het opstellen van de begroting 2021 niet voorzien. (najaarsnota) 
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Antwoord: 
Uitgaande van de prognose 2020, welke is gebaseerd op extrapolatie van de cijfers over het eerste halfjaar van 2020, 
zouden we voor de post huishoudelijke ondersteuning (HO) op een tekort uitkomen. Er is niet bij geraamd op HO in de 
Najaarsnota omdat (1) er diverse ontwikkelingen zijn waardoor het lastig is om een betrouwbare schatting te maken van de 
kosten 2020. Enerzijds neemt de vraag toe door vergrijzing en door een aanzuigende werking door het abonnementstarief, 
anderzijds weten we niet precies wat de effecten zijn als gevolg van de coronacrisis. Daarnaast (2) is het risico op 10% 
geschat, waar we onder blijven. Eerst worden eventuele tekorten opgevangen binnen het sociaal domein. Op de open einde 
regeling jeugd lijken we op basis van de prognose 2020 bijvoorbeeld iets over te houden. Een eventueel tekort totaal op het 
sociaal domein kan worden opgevangen door de reserve sociaal domein aan te spreken. 
 

178 D66 29 N 32 De prognose voor 2021 is gelijk aan de prognose voor 2020. De cijfers van de begroting 2021 zijn gelijk aan de cijfers in die 
aan de raad worden aangeboden. Betekent dat de begroting reeds nu een geprognotiseerd tekort inhoudt?   
Antwoord: 
Nee, dat kan niet zonder meer worden gesteld. 
Uitgaande van de prognose 2020, welke is gebaseerd op extrapolatie van de cijfers over het eerste halfjaar van 2020, 
zouden we voor de post huishoudelijke ondersteuning (HO) op een tekort uitkomen. Er is in de begroting 2021 geen hoger 
bedrag opgenomen voor HO omdat er diverse ontwikkelingen zijn waardoor het lastig is om een betrouwbare schatting te 
maken van de kosten 2021. Enerzijds neemt de vraag toe door vergrijzing en door een aanzuigende werking door het 
abonnementstarief, anderzijds weten we niet precies wat de effecten zijn als gevolg van de coronacrisis.  
 

179 D66 30 N 32 De prognose voor 2020 laat een toename zien van 20% ten opzichte van de realisatie 2019. Dit wordt vooral veroorzaakt 
door de toenemende vraag als gevolg van vergrijzing en de aanzuigende werking door het abonnementstarief. Deze stijging 
was ten tijde van het opstellen van de begroting 2021 nog niet voorzien. Hoezo niet? Vergrijzing is een bekend verschijnsel. 
Niets met corona te maken? 
Antwoord:  
De toenemende vraag als gevolg van vergrijzing en de aanzuigende werking door het abonnementstarief is voorzien, maar 
niet in de mate waarin deze zich nu voordoet. In het bijzonder zien we het effect van de aanzuigende werking door het 
abonnementstarief vooral in de loop van 2020 toenemen.   
 

180 CDA 3 N 32 Als in 2019 €130.000 te weinig is begroot en nu blijkt dat de cijfers van 2020 ook een groei in de kosten blijkt, waarom is er 
dan niet een groter budget gereserveerd voor de WMO? 
Ook bij de dagbesteding zien wij een prognose die groter is dan het budget. Daarnaast blijkt uit de jaarrapportage sociaal 
domein 2019 dat er in 2019 een afwijking was van 2,8%.  
Antwoord: 
In totaal was er in 2019 een overschot op het sociaal domein. Dit wordt veroorzaakt doordat in de rapportage sociaal 
domein ingegaan wordt op de voorzieningen (en de daarbij behorende budgetten). In de jaarrekening zijn deze opgenomen 
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in de taakvelden, maar daarin zijn bijvoorbeeld ook salarisdoorbelastingen van het ambtelijk apparaat opgenomen. Met 
name bij Wmo nieuw zagen we in 2019 dat een onderschrijding van diverse posten (zoals mantelzorgondersteuning en 
economisch daklozen) die niet in de rapportage sociaal domein zijn opgenomen de overschrijding op bijvoorbeeld de 
(maatwerk)voorzieningen opheft. Zoals onder vraag 2 is toegelicht is de realisatie over heel 2020 nodig om te beoordelen of 
er structurele effecten zijn die meegenomen moeten worden in de meerjarenbegroting. 
 

 


